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Za početak... 

Dočekali smo i treći broj ''Lista Brezje''. Puno različitih tema, zanimljivosti, aktualnosti, fotografija i još 
koječega je pred vama na idućim stranicama. Nastojali smo zabilježiti što više dijelova života u Brezju, nadamo 
se da smo u tome i uspjeli. Usprkos pozivima preko naših mjesnih, ali i županijskih novina, još uvijek se malo 
ljudi iz našeg sela uključuje svojim prilozima u realizaciju ovog lista. Nadamo se da će se i to poboljšati. Bilježite 
zanimljivosti, događaje, fotografirajte i pridružite se ekipi koja realizira naše novine. Najljepše zahvaljujemo 
gospođi Katarini Tkalec koja je lektorirala naš list. Nadamo se da ćete biti zadovoljni trećim brojem mjesnog 
godišnjaka.

MO Brezje 

Mjesto poželjno za život

- Kad se privede kraju 
infrastrukturno uređenje područja 
Šmernica, u Brezju će mještanima i 
ostalim zainteresiranima za kupnju 
gradilišta biti na raspolaganju pedesetak 
parcela. Blizina Čakovca i prihvatljive 
cijene građevinskog zemljišta zasigurno 
će u to mjesto privući i nove mlade 
obitelji, smatra predsjednik tamošnjeg 
VMO-a Anđelko Nagrajsalović. Vezano uz 
to, odmah ističe i problem premalog 
kapaciteta dječjeg vrtića. 

- U vrtiću i jaslicama trenutno je šezdesetak djece, a 
još dvadesetak ih čeka na mjesto. Kod nas se djeca u 
vrtić upisuju već od rođenja, kako bi, kad dođe vrijeme 
za polazak, bili na redu prema listi čekanja. Proširenje 
kapaciteta stoga je i jedan od zadataka u našem 
planu aktivnosti za naredno razdoblje. 

Među onim što je u protekloj godini ostvareno 
predsjednik VMO-a je pobrojio: 

- U ulici zvanoj Šmernica uvedena je plinska i 
vodovodna mreža, a ovih dana kreće i izgradnja 
trafostanice. Za učenike koji čekaju školski autobus 
postavljeno je natkriveno stajalište. Za potrebe 
Streljačkog kluba ''Zelenbor'' saniran je put do 
streljane te je dograđen prostor i uređen sanitarni čvor 
u tom objektu. U sklopu vatrogasnog doma uređen je 
prostor za rad VMO-a, udruge i političke stranke. Na 
domu je sanirano krovište i uređena je fasada. 
Infrastrukturno se oprema i gospodarsko-stambena 
zona Šmernica. 

Na pitanje što ih od poslova očekuje u idućoj godini,

dobili smo sljedeći odgovor:

- Problem u Brezju predstavljaju nam 
nesavjesni mještani koji sadržaj svojih 
septičkih jama prazne u oborinsku 
kanalizaciju. U Općini je već bilo riječi o 
tome da bi trebalo izabrati 
koncesionara koji će ispumpavati 
septičke jame i otpadne vode odvoziti 
na pročišćavač. Mi smo u plan stavili i 
izradu projektne dokumentacije za 
izgradnju kanalizacije u Brezju. 
Autobusno stajalište kraj vrtića 

planiramo zatvoriti sa svih strana. Kod kapele i 
vatrogasnog doma željeli bismo ukinuti postojeću 
prometnicu, kako bismo spojili taj prostor i uredili park, 
a potrebna je i sanacija asfalta ispred doma. Uz 
nogometno igralište namjeravamo izgraditi pomoćni 
teren koji bi se koristio i za mali nogomet, odbojku, 
rukomet, klizanje... Na streljani je nužna sanacija 
krovišta. Što se tiče 
prometnica, trebat će 
povući fini sloj asfalta u 
pojedinim ulicama. 
Naročito se to odnosi na 
ulicu od vrtića prema 
Šmernici. I veliki problem 
nam predstavlja to što u 
mjestu nemamo nazive 
ulica, pa sada imamo 
već 250 objekata, a 
samo oko 160 kućnih 
brojeva. Pojedine kuće 
nam tako imaju isti kućni 
broj, pa samo dodajemo 
slova s kojima smo 
ponegdje došli već čak 
do f.
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Općinsko vijeće općine Sveti Juraj na 
Bregu

HRVATSKA SOCIJALNO-LIBERALNA STRANKA - 
HSLS
1.Branko Klobučarić PREDSJEDNIK
HRVATSKA NARODNA STRANKA - HNS
2.Vladimir Vrtarić
3.Štefanija Kozar
4.Vjeran Galina 
HRVATSKA DEMOKRATSKA ZAJEDNICA - HDZ
5.Ivan Šego
6.Božidar Balog
HRVATSKA STRANKA UMIROVLJENIKA - HSU
7.Ivan Živko ZAMJENIK PREDSJEDNIKA
SOCIJALDEMOKRATSKA PARTIJA HRVATSKE - SDP
8.Damir Novak
9.Dragutin Barlek
HRVATSKA SELJAČKA STRANKA - HSS
10.Željko Medved
11.Stjepan Perko
12.Zlatko Novak
13.Anđelko Kovačić

(www.svetijurajnabregu.com )    

Poglavarstvo općine Sveti Juraj na Bregu

Dragica Vugrinec, ing.  načelnica  HNS
Zdravko Moharić  zamjenik načelnice HDZ 
Josip Bajuk, prof.  član  HDZ
Dragutin Turk  član  HNS
Mladen Trbuhović  član  HSLS

Rezultati izbora održanih 25. 11. 2007. za zastupnike u hrvatskom Saboru 
u općini Sveti Juraj na Bregu 

Prema postocima građana koji su glasali za pojedinu 
stranku

             HDZ      HNS SDP HSS HSP HSU ostali
Brezje             14 % 22 % 47 % 7 % 2 % 2 % 5 %
Dragoslavec 11 % 25 % 45 % 12 % 2 % 2 % 2 %
Frkanovec 8 % 28 % 35 % 15 % 1 % 1 % 11 %
Pleškovec 23 % 15 % 45 % 9 % 2 % 3 % 2 %
M.Mihaljevec 9 % 20 % 54 % 8 % 3 % 3 % 2 %
Vučetinec 17 % 21 % 42 % 8 % 2 % 4 % 5 %
Okrugli Vrh 8 % 29 % 39 % 10 % 2 % 4 % 7 %
Lopatinec 12 % 14 % 57 % 10 % 2 % 1 % 3 %
Zasadbreg 18 % 25 % 37 % 8 % 7 % 3 % 1 %
UKUPNO 14 % 22 % 46 % 9 % 3 % 2 % 3 %

Općina Sveti Juraj na Bregu
Općina Sveti Juraj na Bregu prema zemljopisnom obilježju pripada rubnom južnom i jugoistočnom dijelu Gornjeg 
Međimurja. Površina Općine iznosi 30,17 km2.  Reljefom prevladavaju blage padine i zaravni u južnom i istočnom 
dijelu Općine, dok se prema sjeveru pružaju strmije padine. Atraktivnost i pitoresknost krajobraza  (razvedena 
konfiguracija terena), šumovitih predjela, atraktivne vizure (posebno one u smjeru juga) privlačan su element u 
odabiru prostora za stanovanje lokalnog pa i doseljenog stanovništva u ovo područje, što je i ujedno direktna 
posljedica konstantnog rasta broja stanovništva.   Sveti Juraj na Bregu jedna je od najgušće naseljenih općina u 
Međimurskoj županiji sa 164,3 st/km2 a sastoji se od devet mjesta i graniči sa još sedam međimurskih Općina.

http://svetijurajnabregu.com
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Zeleni plan

Općinsko vijeće je 23. travnja 2007. usvojilo Zeleni plan za općinu Sveti Juraj na Bregu čiji su autori Siniša Golub, Davor 
Križaić i Zoran Šarić. Iz plana donosimo nekoliko dijelova. Sveti Juraj nad Vodom jedan je od središnjih toponima koji je resio 
našu Općinu u prošlom vremenu što samo po sebi govori o temeljnom vodnom bogatstvu ovog kraja. Mohokos kao vrh s 
najvišom međimurskom kotom 344 metara nad morem doprinosi imidžu Općine. U analizi stanja po naseljima u Općini o Brezju 
se navodi: ''Iako sam naziv naselja nedvojbeno podsjeća na bogatstvo breza  u naselju trenutno nema ni jednog brezika ! 
Postoje, dakako, pojedinačna stabla breza, ali brezik kao takav ne postoji. Stoga je jedan od prvih prioriteta ovog naselja utvrditi 
lokaciju te kroz definirani projekt započeti uređenje brezika. 
Kroz povijest Brezje je bilo poznato po lončarskim jamama iz kojih se vadila glina za izradu cigle. Dio naselja i danas se 
naslanja na najveću međimursku ciglanu, onu u susjednoj Općini Šenkovec. U svojem drugom dijelu, Brezje graniči s 
naseljem Slakovec u Općini Nedelišće te u tom prostoru postoji jedna od najljepših međimurskih šuma iza kojih se otvara 
umjetna voda retencija Jegerszek, pravi ures u prostoru. U tom smislu nužna je suradnja dviju Općina kako bi se 
zajedničkim radom utvrdio koncept uređenja ovog prostora. Također tu započinje zanimljiv toponimski koridor ''Brezje  
Slakovec  Hrašćan  Trnovec'' (sve redom biljne vrste!) kojeg treba osmisliti kao poučnu stazu vezanu uz prirodoslovnu 
prošlost Međimurja.
Svojom vrijednošću izdvaja se i šuma Zelenbor u kojoj se nalazi i Spomenik ustanku antifašista. I šumu i spomenik potrebno 
je sustavno održavati i njegovati što se nameće kao jedan od osnovnih zadataka u realizaciji Zelenog plana. Na području 
Brezja povijesno je poznat i zvjerinjak (vjerojatni dio lovišta) poznatog grofa Feštetića što dugoročno može postati baza za 
turističku atrakciju. Mjesni odbor inicirao je snimanje filma te je o Brezju snimljen dokumentarni film (prosinac 2006.).'' Za 
Mali Mihaljevec se navodi: ''Na granici s naseljem Brezje naselje se naslanja na zaštićeni spomenik prirode «Bedekovićeve 
grabe» te je tu osim leptira izražena nazočnost drugih životinjskih i biljnih vrsta.'' 

Željko Kraljić

www.brezje.info

U prošlih godinu dana web stranica Brezja 
zabilježila je više od 15 000 posjeta s pregledom 
više od 250 000 dokumenata. Stranicu je mjesečno 
pregledalo 1000 do 1500 posjetitelja. Osim posjeta 
iz naše domovine zabilježeni su i brojni posjeti iz 
drugih zemalja kao što su BiH, Njemačka, Austrija, 
Nizozemska, Italija, Ujedinjeno Kraljevstvo, 
Švicarska, Slovenija, Češka, Francuska, Belgija, 
Norveška, Turska, Švedska, Španjolska, pa čak i iz 
neeuropskih zemalja kao što su Brazil, Australija, 
Sejšeli i Koreja. Od travnja je na stranicu 
postavljena knjiga gostiju u koju možete upisati 
svoja pitanja i zapažanja vezana uz stranicu.Jedna 
poruka iz Slovenije od naše nekadašnje 
sumještanke: ''Lijep pozdrav svima u Brezju. 
Moram vas pohvaliti za internet stran o Brezju. Bila 
sam ugodno iznenađena kad sam naletjela na 
internet stranicu što je sve bilo i kako je izgledalo 
nekada, a kako danas. Kompliment svima koji 
surađujete i želim vam još puno uspjeha. Pozdrav 
svima iz Celja, Nevenka Škvorc.'' 

NAGLASAK: Od travnja je na web 
stranicu www.brezje.info postavljena knjiga 
gostiju u koju možete upisati svoja pitanja i 
zapažanja vezana uz stranicu. Također 
udruge mogu upisivati termine raznih 
događaja, utakmica, skupština i ostalih 
aktivnosti koje provode pa će mještani Brezja 
i preko interneta moći saznati kada se što 
događa u selu. 

Željko Kraljić

Čišćenje Brezja

U subotu 13. listopada 2007. provedena je 
međunarodna ekološka akcija čišćenja okoliša. Akcija 
je provedena u svim naseljima Općine, pa tako i u 
Brezju. Akcija čišćenja provedena je i u ožujku. Osim 
članova Mjesnog odbora, osnovnoškolske djece i 
učitelja malo se ljudi iz Brezja priključilo ovim 
akcijama. U Malom Mihaljevcu i Zasadbregu okupilo 
se više od tridesetak mještana koji su zajedno s 
djecom odradili puno posla. Na žalost u našem selu 
ova akcija ima slab odaziv. 
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Obnovljena cesta

Vozeći se od vrtića Žibeki prema novoj ulici 
Šmernica, između kuća obitelji Vlah i Vidović, nekoliko 
mjeseci uporno je stajala velika rupa na cesti. Uz tu 
rupu duž cijele ulice zakrpa na zakrpi, asfalt je već bio 
toliko izlomljen da je više izgledao kao mozaik nego 
cesta. Krajem travnja napokon je došlo do asfaltiranja 
cijele ulice te puno ugodnije i sigurnije vožnje tim 
smjerom.

Željko Kraljić

Komasacija 

U organizaciji čakovečke tvrtke ARC u Brezju je 19. 
ožujka 2008. organiziran skup vlasnika zemljišta na 
području buduće poduzetničke zone. Tom su prilikom 
svi oni pozvani da se dobrovoljno uključe u postupak 
urbane komasacije na tom području. Nakon toga bi se 
formirale građevinske parcele i putevi. Na skupu je 
rečeno da bi se po obavljanju tog posla vrijednost 
zemljišta udeseterostručila. 

Za to je područje Općina Sv. Juraj na Bregu već 
izradila detaljan urbanistički plan uređenja, otkupljene 
su parcele za trafostanicu i spojnu cestu. Trafostanica 
je već i postavljena, a u tijeku su i radovi na 
projektiranju i izgradnji spojne ceste. Uskoro će se 
izgraditi spojna cesta i sva potrebna komunalna 
infrastruktura, tako da će se osigurati svi uvjeti za 
dobivanje građevinskih dozvola. U poduzetničkoj zoni 
Brezje detaljnim planom uređenja predviđeno je 10 
parcela gospodarske namjene veličine od 3.000 do 
3.500 četvornih metara. U nastavku će biti 27 parcela 
stambeno-mješovite namjene. 

Ružica Topličanec
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Izvori o Brezju  - trebaju li nam ?

U posljednjih šest godina sakupljeni su brojni 
pisani materijali i fotografije o Brezju. Izrađena je 
Povjesnica, napravljeni su dokumentarni film i web 
stranice, a u rukama držite i treći broj lista ''Brezje''. 
Povjesnica je izrađena 2002. godine povodom 40. 
obljetnice Nogometnog kluba ''Hajduk'', ali uz 
nogometne teme obuhvatila je mnoge povijesne 
podatke o selu i o udrugama u selu. Sadržajno je 
podijeljena u pet dijelova: Brezje u prošlosti, 
Dobrovoljno vatrogasno društvo Brezje, Streljačko 
društvo ''Zelenbor'', Nogometni klub ''Hajduk'' i izvori. 
Obzirom da nije bilo interesa da se taj materijal izda 
kao knjiga kod tadašnjih struktura Mjesnog odbora i 
Općine, napravljeno je stotinjak fotokopija koje su 
podijeljene mještanima Brezja. U nekim mjestima 
stvaraju se povjerenstva za ovakve događaje, 
osiguravaju se financije, kod nas je to bio nepotrebni 
trošak. Podaci koji su sakupljeni u Povjesnici, nakon 
četiri godine uz mnoge nadopune, prezentirani su u 
obliku dokumentarnog filma koji traje pedeset minuta. 
Nekoliko primjeraka DVD-a postoji u selu pa svi oni 
koji još nisu vidjeli ovaj dokumentarni film mogu se 
obratiti članovima Mjesnog odbora. Treći način 
prezentacije ovih materijala je i web stranica Brezja 
www.brezje.info. Preplitanjem tema iz prošlosti sela i 
sakupljanjem aktualnosti koje se događaju u Brezju 
treću godinu za redom, zahvaljujući prije svega 
angažmanu sadašnjeg Mjesnog odbora, tiskan je i list 
''Brezje'' koji izlazi na dan proštenja. Prvi broj koji je 
izašao 25. lipnja 2006. imao je dvadeset stranica, a 
prošlogodišnji broj koji je izašao 17. lipnja imao je 

Molite za misije

Rođena sam 16. prosinca 
1970. u Čakovcu od majke 
Katarine i oca Stjepana 
Šprajc. Moje selo Brezje 
pripada župi Sveti Juraj na 
Bregu gdje sam provela 
svoje djetinjstvo s tri brata i 
jednom sestrom. Osnovnu 
ško lu  po laz i la  sam u 
Lopatincu, a srednju medicinsku u Zagrebu. 

Nakon srednje škole stupila 
sam u Družbu Karmelićanki 
Božanskog Srca Isusova 
n a  V r h o v c u .  N a k o n  
završene formacije provela 
sam devet godina s djecom 
u našem dječjem domu na 
Vrhovcu, a dvije po našim 
domovima za starice na 
Poređu i Puntu. Davno sam 
sanjala poći u Kinu, a kažu 
da svi imamo pravo sanjati. 
Tko zna? Gospodinu je sve 

trideset i šest stranica. 
Žalosno je što je usprkos velikom uloženom trudu, 
radu i vremenu izostala bilo kakva ozbiljnija potpora 
od strane Općine, a nezainteresiranost obrtnika i 
poduzeća kojima je sjedište u Brezju dovoljno govori 
sama za sebe (čast iznimkama). Kad se pogleda 
nova monografija bilo kojeg velikog ili malog mjesta u 
Međimurju posljednjih nekoliko stranica posvećeno 
jepokroviteljima i lokalnim strukturama koje 
podržavaju taj projekt. U našem slučaju riječ potpora 
je izostala. Nema interesa za sredinu u kojoj se živi i 
radi. Ništa od ovog ne treba. Čemu uopće služe zapisi 
? Ako se u dogledno vrijeme ugase i novine i bilo 
kakva djelatnost vezana uz zapise o našem mjestu, 
neće biti iznenađenje. Jer sve što je nabrojano u 
ovome tekstu izgleda da ima vrlo mali ili nikakav 
značaj u lokalnoj sredini.

Željko Kraljić

moguće. Tada je u jednom razgovoru gospodin koji 
je jako zainteresiran za misije i dosta radi na tom 
polju pomažući misionare i učeći narod u kojima 
oni djeluju kratko rekao: „Za Kinu ima vremena, 
ionako nećete moći skoro ući u tu zemlju. Pođite 
tamo gdje je sada potrebno, a onda samo prijeđite 
u Kinu!" Kako je prvi poziv bio upućen iz Nigerije, 
zajedno sa sestrom Lucijom krenula sam tamo. U 
Nigeriju smo stigle 12. srpnja 2002. Godine. 
Nigerija je zemlja naroda, jezika i kultura. Gotovo 
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svako pleme je označeno vjerskom pripadnošću i 
tako se i razvijaju. Sjever zemlje je još pod 
utjecajem muslimana i to su uglavnom Hausa i 
Joruba pleme. Naglim širenjem kršćanstva (neki 
govore i o 60% stanovništva) otvorene su sve 
mogućnosti, za sve sekte dozvoljen je ulazak u 
zemlju. Tko ima novaca taj otvara svoju kršćansku 
„crkvu", a mnoga sirotinja se daje kupiti za 
doslovno tanjur riže. Katolička i anglikanska su 
veće crkve jer su i najstarije po dolasku na tlo 
Nigerije. Mi smo u istočnom dijelu Nigerije iz 
povijesti poznatijem po ratu u Biafri koji je odnio 
tisuće i tisuće žrtava i za koje nitko ne zna gdje su 
pokopane i po mnoštvu izgladnjele djece. Nigerija 
je zemlja sa 133 milijuna stanovnika po 
posljednjem popisu, 250 plemena i jezika od kojih 
su najveća tri: Hausa, Joruba i Igbo pleme sa 
svojim jezicima. Veliki je dio nepismeno 
stanovništvo, a mladi koji bi trebali nešto znati zbog 
loših škola ne mogu svladati osnove pismenosti. 
Također, mladi su ugroženi najtežom bolesti, HIV-

om,  koja odnosi mnoge živote. To je kao i kod svih 
naroda bolest o kojoj se ne govori i o kojoj je bolje 
prešutjeti, ali ona ne šuti i umiru ljudi koji su u punoj 
snazi, mlade majke i očevi. Djeca tada ostaju na 
milost i nemilost rodbine, sela ili pak odlaze i 
postaju pravi lopovi. U većim gradovima ima ulica u 
koje se po bijelom danu ne može ući jer djeca  
lopovi ne propuštaju nikoga. Ljubav koju su izgubili 
kao maleni pokušavaju ukrasti i posjedovati, ali 
dakako na potpuno kriv način. Treba ih samo voljeti 
i pomoći im da mogu sami naprijed, a oni su zato 
zahvalni i znaju to cijeniti. Velika je nevolja i dječja 
paraliza koja još uvijek hara po svim ovim 
prostorima i ostavlja doživotne male invalide. Naše 
selo Umuozu ima šest tisuća stanovnika od kojih je 

polovica katolika, a ostali pripadaju raznim i 
brojnim sektama. Kraj je poljoprivredni i oni koji 
imaju svoju zemlju obrađuju je. Ostatak 
stanovništva želi otići u velike gradove i tamo 
pokušati svoju sreću. U selu onda ostaju stariji i 
djeca koja moraju obavljati sve teške poslove na 
polju, donositi drva iz šume, plodove palmi. Djeca 
moraju donositi vodu u posudama na glavi i tu 
prljavu vodu piti jer bez vode ovdje nikako nije 
moguće. Na kraju, ako im i ostane vremena, mnogi 
nemaju volje nakon teškog rada po vrućini krenuti 
u školu. Oni koji ipak krenu onako umorni i gladni 
često zaspu za vrijeme same nastave. I to samo 
ako mogu platiti ono što treba. U osnovnoj školi 
koja je službeno besplatna, u stvarnosti treba 
mjesečno platiti i do 25 kuna uz uniformu i knjige 
Njihovo shvaćanje, kulturu i način života je ono što 
još uvijek otkrivamo. Zemlja je to ljepote i prirodnih 
bogatstava, ali samo za one koji jesu i ostaju 
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bogati. Ipak svladali smo neke od bitnih običaja koji 
čine svakodnevni život: pozdrav i način razgovora 
koji uvijek ima mnogo mudrih izreka, način 
kupovanja, prirodne zaštite od komaraca i opasnih 
životinja, ali ne i od zmija kojih imamo jako puno… 
Kako smo u seoskoj sredini, naš dan počinje jako 
rano. Već u 6.15 je Sveta Misa. Četvrtkom je 
klanjanje koje počinje u 5.30, no, kako smo 
udaljeni od crkve 25 minuta hoda, dan nam gotovo 
uvijek počinje prije 5 ujutro ili ranije. Narod je 
pobožan i mnogi dođu i na dnevnu Svetu Misu. 
Pohodi bolesnika i liječenje rana velika je pomoć 
svima koji nemaju nikoga, a često im odnosimo i 
hranu jer doista nemaju što jesti. Često donosimo i 
kuhanu hranu. Djeci, čiji su roditelji umrli ili su 
ostavljeni, pomažemo u školovanju i pripremamo 
hranu za njih da nakon nastave mogu pojesti topli 
obrok. Ah, trebali biste vidjeti tu sreću i zahvalu za 
svaki mali dar. Sva djeca koja dođu k nama učiti 
osnove vjeronauka, čitanja i pisanja dnevno dobiju 
nešto za pojesti jer ovdje djeca jedu jednom 
dnevno, i to oni koji su sretniji pa imaju što. Učimo 
ih kako si mogu sami pomoći jednostavnim 
uzgojem zečeva, puževa, ovaca i malih kozica. 
Kozice su doslovno male, ali meso im daje važne 
sastojke za rast i razvoj, a i uštedi se u kupovini 
mesa. Najvažnije od svega što se trudimo činiti 
među ovim siromasima je živjeti Isusovu Radosnu 
vijest. Ovdje nije toliko potrebno ''vikanje'' o Isusu - 
gotovo sve sekte imaju razglase i već rano ujutro 
obilaze selo iščitavajući pojedine dijelove Svetoga 
Pisma - koliko je važno živjeti Isusovu zapovijed 
ljubavi na konkretan način. Također ih učimo kako 
pripremiti higijenski zdravu i energetski vrijednu 
hranu kuhajući s njima, a na kraju oni to sretno 
pojedu. Higijena je ovdje veliki problem jer vode 
nema za piće i mnogi piju prljavu vodu iz rijeke što 
onda dovodi do mnogih teških bolesti tifusa koje su 
popraćene teškim povraćanjem i proljevom. 
Pokušaj da im objasnimo i na samom mjestu (u 
njihovu domu) pokažemo što to znači da se voda 
prokuha prije nego je piju propao je, jer oni nemaju 
drva ni za osnovno kuhanje jela, a kamoli da bi 
kuhali vodu. Pomažemo u pripremama za 
sakramente kako djece tako i odraslih, u prijevozu 
bolesnika u bolnice, kod teških bolesti, HIV-a ili 
tuberkuloze. Kada se više ništa ne može učiniti 
naša tiha prisutnost, bez puno riječi, jednako je 
važna u patnji i prijelazu u vječnost. Pokušavamo, 
dakle, ući u život tog malog siromaha i pomoći mu u 
hodu za Isusom. Dan završava jednako tako rano 
jer nemamo struje, a noć pada točno nakon 12 sati, 
to znači da se smrači oko 18,40 sati. Već u 19 sati je 
potpuni mrak. Srećom imamo svjećice koje nam 
pomažu da baš ne nagazimo na zmije kojih ima 
svuda pa i u kućama. Pomažu nam da možemo 
pročitati, odgovoriti i zahvaliti za draga pisma koja 

nam stignu iz domovine. To je ono što sam živjela 
prošlih pet godina u Nigeriji, sad odlazim u 
„susjedstvo", u Kamerun. Tamo su nažalost isti 
uvjeti, iste nevolje i isti mali čovjek  mali brat u Isusu 
Kristu koji treba našu pomoć. To su djeca kojima bi 
također trebalo pomoći u školovanju, koja ne idu u 
školu jer im nema tko platiti. Treba omogućiti 
tečajeve mladim majkama o prehrani, cijepljenju, 
higijeni i svim domaćinskim poslovima... 
Dobrodošlica i topla riječ kojom sam dočekana od 
strane župnika i svih vjernika u vašoj župi Svetog 
Jurja, ravnatelja i svih djelatnika u Osnovnoj školi 
Hodošan svakako je uljepšalo ovaj moj boravak u 
domovini. Sva su djeca obećala moliti za svoje 
vršnjake u njima dalekim krajevima Afrike. 
Preporučujemo se u molitve i žrtve svih, posebice 
vaših bolesnika i staraca u župi. Dječja spontanost 
i mnoga pitanja pokazuju da ih patnja drugih ne 
ostavlja ravnodušne i da žele i mogu pomoći. 
Mnogi mališani mogu dobiti šalicu mlijeka, jedan 
obrok riže, mandioke ili slatkog krumpira 
zahvaljujući dobroti i pažnji vas mnogih dobrih ljudi 
iz naše domovine. Da: "Molite za misije!" bio je 
vapaj našeg dobrog Oca Gabrića iz daleke Indije. 
Ostaje to vapaj svih nas misionara diljem cijelog 
svijeta. Pouzdajem se u vaše molitve i u Božju 
ljubav koja je dar svima nama i koju nosimo jedni 
drugima pomažući gdje i koliko možemo. Lijepa 
molitva blagoslova na Igbo jeziku „Chukwu ngozi I 
gi!" bit će sada zamijenjena novim plemenskim 
jezikom, ali imat će isto značenje i bit će ono što 
vam mi možemo zaželjeti i moliti: „Bog vas 
blagoslovio!" 

sestra Karmelićanka Josipa Šprajc, 
misionarka

 (Www.skola-hodosan.hr)
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U vrtiću Brezje bilo je veselo

Novu pedagošku godinu započeli smo 
jesenskom svečanošću koja je bila 16. listopada 
prošle godine. Na svečanost su bila pozvana sva 
djeca polaznici vrtića, njihovi roditelji i rodbina, a 
uzvanici su nam bili načelnik Općine, članovi MO-a 
Brezje te obitelj Grošanić iz Lopatinca koja je vrtiću 
donirala tobogan na čemu joj ovom prilikom 
zahvaljujemo. Bili smo jako vrijedni. Kroz godinu smo 
imali puno aktivnosti, posjeta, priredbi i drugih 
događaja. Posjetio nas je sveti Nikola i donio pune 
vreće darova za svu dobru djecu, a članice Udruge 
žena ''Breza'' su nam priredile predstavu. Nastupili 
smo na Božićnom koncertu u Crkvi svetog Jurja na 
Bregu s velikim pjevačima. Dobili smo najveći pljesak. 
Pjevali smo pjesme ''Djetešce nam se rodilo'' i ''Dete 
mili''. Na kraju smo svima zaželjeli sretan Božić s 
pjesmom ''Nek svima je sretan Božić''. Bili smo u 
gradu djece, Čakolandu, na kojem smo se predstavili 
kreativnim radionicama. Izrađivali smo ukrase za bor, 
čestitke, mini boriće... Sa sobom smo ponijeli jako 
puno radova koje smo napravili i koji su bili spremni 
za prodaju: jaslice, svjetiljke, ukrasni aranžmani za 
stol, svijećnjaci, anđeli... Za Uskrs smo počastili naše 
roditelje priredbom na kojoj su nastupali i veliki i mali. 
Svaka skupina se predstavila s nekoliko pjesmica i 

recitacija. Za maškare smo bili u Čakovcu gdje smo 
se predstavili u povorci. Na Dan planeta Zemlje imali 
smo druženje s roditeljima na našem igralištu. Eko 
patrola vodi brigu o očuvanju našeg lijepog igrališta.  
Vrtić u prirodi osmišljava vrt s ljekovitim biljem i 
povrćem. Brigu o njegovanju bilja preuzimaju starija 
djeca s tetama Valentinom i Natašom. Za kraj 
pedagoške godine bit će završna svečanost 
predškolaca i predškole na temu ''Igra''. Zahvaljujemo 
Općini, roditeljima i svima koji su na bilo koji način 
sudjelovali u realizaciji odgojno  obrazovnog procesa 
na dobroj suradnji. Upisi u vrtić Brezje bit će u srpnju, 
a prednost će imati djeca s liste čekanja.

Tete i djeca iz vrtića Brezje

Buna u vrtićima Brezje i Lopatinec
Općina je svoje učešće u cijeni vrtića smanjila s 425 
na 300 kuna, a roditeljsko povećala za 125 za vrtić i 
150 za jasliceOdluka Općinskog vijeća Svetog Jurja 
na Bregu o smanjenju sufinanciranja boravka djece u 
predškolskim ustanovama, odnosno svog učešća u 
plaćanju troškova po djetetu, dovela je do velikog 
nezadovoljstva roditelja. Smanjenjem dijela koji po 
djetetu plaća Općina povećan je udio koji moraju 
platiti roditelji. Za dijete u vrtiću to je sada 125 kuna 
više, a za dijete u jaslicama 150 kuna više. Dosad je 
Općina za dijete u vrtiću roditeljima sufinancirala 
cijenu boravka s 425 kuna, a po novome je to 300 
kuna. U jaslicama je sufinanciranje iznosilo 550 kuna, 
a sada je to 400 kuna. U vrijeme kada sve 
poskupljuje, odluka Općine roditeljima je došla kao sol 
na ranu, pa su neki rekli da će biti prisiljeni ispisati 
djecu iz vrtića ili jaslica. U najtežoj situaciji su oni koji 
u vrtiću ili jaslicama imaju dvoje djece. U Dječjem 
vrtiću Grlica u Lopatincu održan je sastanak s 

roditeljima na kojemu su svi bili složni da je odluka 
Općine, najblaže rečeno, nepopularna i neprimjerena, 
pa su čelništvu uputili zahtjev da se ona preispita. 
Sredstva za dogradnju škole i izgradnju sportske 
dvorane, odnosno štednja za tu svrhu, čime je 
obrazložena potreba smanjenja općinskog udjela, 
mogu se namaknuti i negdje drugdje, a ne na uštrb 
najmlađih. U Vrtiću Žibeki u Brezju reakcija je bila 
jednaka. U razgovoru s vlasnicama vrtića Milicom 
Levačić (Lopatinec) i Ljubicom Železnjak (Brezje) 
saznali smo da one nemaju nikakve mogućnosti 
smanjiti teret koji je Općina prebacila na roditelje. 
Ekonomska cijena boravka djece u Brezju je 1.020 
kuna u vrtiću i 1.400 kuna u jaslicama. No, vrtić ide s 
cijenama koje su niže od ekonomskih i iznose 935 
kuna za vrtić i 1.150 kuna za jaslice. Cijene u 
Lopatincu su 1.100 za jaslice i 925 za vrtić, što je 
također ispod ekonomskih koje iznose 1.000 za vrtić i 
1.200 za jaslice. 

Ružica Topličanec
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Caritas Brezje

Članovi Caritasa dolaze do financijskih 
sredstava za djelovanje na Valentinovo, Jurjevo i 
ostalim proštenjima kada prodaju kolače i ručne 
radove. Pomažu i dobri ljudi, nešto i donatori, ali jako 
su rijetki oni koji se sjete onih kojima je potrebna 
pomoć. Za Uskrs je organiziran posjet bolesnicima i 
onima kojima je potrebna pomoć Caritasa. To nisu 
veliki iznosi, ali barem vide da ih se netko sjeti. Za 
Tijelovo se već tradicionalno pozivaju na misu i 
druženje bolesne i starije osobe koje nisu u 
mogućnosti dolaziti u Crkvu bez tuđe pomoći. Prijevoz 
je organiziran za sve kojima je potreban. Na misu i 
druženje jednom godišnje pozivaju se i naši 
sumještani koji su stariji od osamdeset godina. U 
našem selu to su Rozalija Hergotić, Amalija 
Mihalković, Marija Fučec, Terezija Gašparlin, Ivan 
Buhanec, Franjo Buhanec, Antun Trstenjak, Ivan 
Pintarić i Katarina Katanec. Za Božić Caritasu pomaže 
Crveni križ sa svojom donacijom u prehrani i higijeni. 
Hvala svima koji su nam u bilo čemu pomogli.

Julijana Nagrajsalović 

Međimurske roke

Udruga "Međimurske roke" je udruga organizirana kao 
nevladina, nepolitička, neprofitna organizacija u koju 
se građani slobodno i dobrovoljno udružuju zbog 
ostvarivanja zajedničkih interesa. Glavni cilj Udruge je 
zaštita i očuvanje tradicionalnih proizvoda i usluga, 
čija je tržišna i uporabna svrha prestala ili je u manjem 

obimu, a zbog njihovog kulturološkog značaja. 
Sjedište Udruge je Brezje 62 d, a djeluje od 
16.11.2004. Udruga je organizator nekoliko 
manifestacija u Međimurju („Kaj Međimurci delajo dok 
ništ ne delajo", izbor „Naj… roke" i „Naj… rokice", „Naj 
mož v kuhji",  „Najmož z kuhačo" i drugih). Izdvajamo 
5. međunarodnu manifestaciju „Na to mlado leto"  
tradicijski Božić u Hrvata u prosincu. Od 2007. godine 
Udruga provodi projekt Cesta tradicije. Cesta tradicije 
je isplanirani itinerer s lokacijama (uporištima u 
prostoru) umreženim u jedinstven turistički proizvod u 
Međimurju i susjednim županijama.
           

           Mirjana Biber  Hren 
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Udruga žena ''Breza'' 

Udruga žena ''Breza'' iz 
Brezja nastavlja sa svojim 
aktivnostima i ove godine. 
Dobru suradnju imamo sa svim 
udrugama koje djeluju u našoj 
općini, a želja nam je uspostaviti suradnju s udrugama 
izvan naše općine koje se bave sličnom djelatnošću. 
Zdravlje nam je najbitnije pa sukladno tome ne 
odustajemo od sportske rekreacije koju provodimo 
ponedjeljkom i četvrtkom u prostorijama DVD-a Brezje. 
U sportskim takmičenjima osvajamo niz nagrada, npr. 
na Jurjevskim danima 2007. u Zasadbregu u ukupnom 
plasmanu 2. mjesto te u potezanju užeta 1. mjesto, 
pikado  Rekreacija na selu 2007. u Podravskim 
Sesvetama 1. mjesto, Međimurski festival sportske 
rekreacije u Pleškovcu 2007. - skakanje u vreći 3. 
mjesto, tjeranje obruča 3. mjesto, potezanje užeta 1. 
mjesto...  Organizator smo ovogodišnjeg turnira u 
stolnom tenisu (29.03.2008.), gdje je sudjelovalo 44 
natjecatelja iz udruga koje djeluju u općini Sv. Juraj na 
Bregu. Na turniru zauzimamo visoka mjesta i to 1. i 2. 
mjesto u kategoriji za žene. Za prva tri mjesta u 
kategoriji za žene i muškarce organizator je osigurao 
medalje i prigodne nagrade. Radionice za žene 
provodimo uoči prigodnih blagdana. Tako nam je tema 
ovog puta bila ''Uskrs'' što nam je bila prigoda da 
pokažemo što smo naučile na prethodnim satovima 
heklanja. Ovog puta žene su heklale na prazno jaje te su 
bojama oslikavale jaja u raznim prigodnim motivima. 
Također organiziramo i izložbe ručnih radova. U našoj 

udruzi nezaobilazna su nam djeca pa ih zato 
uključujemo u sve naše programe prilagođene njihovu 
uzrastu, kao npr. sportska natjecanja, likovne radionice, 
priprema priredbe za Majčin dan i radne akcije. Zaštitni 
znak udruge je zeleni list breze, stoga nam je ekologija, 
odnosno ljepota našeg Brezja i te kako važna. 
Odazivamo se na sve radne akcije u našem mjestu i 
nastojimo očuvati ljepotu našeg Brezja uz čišćenja 
okoliša i sadnju cvijeća. Udruga «Breza» organizator  je 
velikog hodočašća u Rim u kojem će sudjelovati 
pedesetak građana početkom listopada ove godine. 
Krajem lipnja ove godine organiziramo kamp za djecu 
(igraonice) u trajanju od tri dana. Prvi dan predviđena je 
igra na engleskom jeziku, drugi dan ekologija te treći 
sportski dan. Sva tri dana s djecom će raditi stručne 
osobe. Proštenje u Brezju obilježit ćemo izložbom 
dječjih likovnih radova. Godina nam je ispunjena nizom 
aktivnosti, koje treba realizirati. Zato ne namjeravamo 
stati, već pozivamo članice na suradnju, a one koje to 
još nisu, mogu postati u bilo koje vrijeme uz dobru volju 
kako bi svojim idejama doprinijele što kvalitetnijem radu 
udruge. Dođite! Svi ste dobro došli!

Spomenka Barlek

Božićna predstava u Brezju

Prigodom božićnih i novogodišnjih blagdana u Brezju 
je organizirana podjela darova za djecu. Da bi podjela 
bila što veselija pobrinula se udruga žena ''Breza'' čije 
su članice pripremile predstavu Vinka Lisjaka ''Propale 
podvale''. Najveće iznenađenje bilo je dolazak Djeda 
Mraza koji je ove godine došao svemirskim brodom. 
Mjesni odbor i Udruga žena također su prigodnim 
poklonima darivali i obitelj Pintarić, najbrojniju obitelj u 
selu. Slatkišima su darivani i polaznici Dječjeg vrtića 
''Žibeki'' te je i za njih izvedena ista predstava koju su 
djeca pratila s oduševljenjem.  

Spomenka Barlek
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Streljački klub ''Zelenbor''

Prvog ožujka ove godine Streljački klub ''Zelenbor'' Brezje 
održao je Godišnju skupštinu u kojoj je napravljen osvrt na 
prošlu godinu i najavljeni su planovi za 2008. Predsjednik 
Miroslav Turk u svom je izvješću istaknuo da su u 2007. 
godini Izvršni odbor Streljačkog kluba „Zelenbor" i 
natjecatelji svih uzrasnih kategorija izvršili sve postavljene 
zadaće koje je pred njih postavio klub na početku protekle 
godine. Najvažnije zadaće bile su osiguravanje optimalnih 
uvjeta za treniranje i nastup na svim službenim natjecanjima 
te osiguravanje potrebnih financijskih sredstava za 
natjecanja, organizacija Pojedinačnog prvenstva Hrvatske u 
Maloj Subotici, dogradnja svlačionice i sanitarnog čvora te 
bojanje unutrašnjosti streljane, upis i uvođenje nove 
generacije u školu streljaštva. Drugi put zaredom klub se 
javio na natječaj za organizaciju Prvenstva Hrvatske za 
seniore i seniorke u Sportskoj dvorani Osnovne škole Mala 
Subotica. Jednoglasnom odlukom Izvršnog odbora, u 
konkurenciji Zagreba, Zadra, Splita, Rijeke i Male Subotice, 
''Zelenbor'' je dobio drugi put organizaciju Prvenstva 
Hrvatske. Time je dobivena potvrda struke da je prvo 
prvenstvo bilo vrlo dobro organizirano. Natjecatelji su bili 
zadovoljni smještajem, prehranom, uvjetima u dvorani, 
protokol je tekao besprijekorno, suci odlični bez greške. Za 
pomoć su se ponudili i tadašnji načelnik Zoran Šarić koji je 
prihvatio mjesto predsjednika Organizacijskog odbora i 
nabavio nekoliko sponzora. Pomogla je nova Udruga žena 
„Breza", čije su članice ispekle kolače i počastile sve 
sudionike, gledatelje i goste. Osim toga bile su i fizičke 
radnice za nošenje stolova, stolica i svega što je trebalo. 
Sve je bilo lakše osim financija. Izostala je financijska 
pomoć Međimurske županije i Općine Sveti Juraj na Bregu 
(iako su bile obećane), pa je bilo potrebno pronaći više 
sponzorskih sredstava kako bi se pozitivno riješila 
financijska konstrukcija. U analizi prvenstva klub je 
zadovoljan učinjenim, ali je donesen zaključak da se u 2008. 
godini neće kandidirati za organizaciju istog ili sličnog 

natjecanja. U suradnji s Općinom i Mjesnim odborom 
dogovorena je dogradnja sanitarnog čvora i proširenje 
svlačionice ukupne površine oko 15 m. Kad je Općini 
predan troškovnik na oko 45.000 kuna, rečeno je da taj 
novac ne mogu osigurati u općinskom proračunu jer je 
Mjesni odbor Brezje tražio šljunčanje pristupnog puta za 
streljanu. Budući da je u klub upisan velik broj djece, između 
ostalih i desetak djevojčica, sanitarni čvor bio je za klub 
prioritet broj jedan, bez ikakve pomisli za odlaganje 
problema. Pronađen je kompromis, na način da Općina 
financira materijal, a klub riješi izvođenje radova. Temelje i 
septičku jamu iskopali su članovi kluba, Dragutin Barlek 
darovao je pun mikser betona i temelji su bili gotovi. Antun 
Kozar dovezao je besplatno šljunak i pijesak, dovezen je 
materijal i brzo se došlo i do krova. Tada u Općini nastaje 
kriza i zamolili su da se više ne nabavlja materijal na teret 
Općine do rješenja krize. Klub je ostatak materijala nabavio 
sam (u vrijednosti od oko 5.200,00 kuna), a sve radove su 
izveli majstori, prijatelji kluba, besplatno. Pero Novak 
poravnao je betonsku ploču, Drago Novak je zidao, Mihael 
Lukman je požbukao, Naci Plevnjak je izveo vodovodne 
istalacije, Slavko Medlobi glazure i keramiku, a ostali naši 
članovi su pomagali, ali od svih najviše Drago Turk koji je taj 
mjesec svaki dan radio i bio sa svakim od tih majstora.  Iako 
je naš klub već petnaestak godina poznat po uspjesima 
seniorske muške ekipe, ne zanemaruje se rad sa mladima. I 
protekle godine u klub je došlo osam novih mladih članova 
čiji talenti najavljuju da bi neki mogli postati vrhunski strijelci. 
Međutim, u radu s mladima postoji nekoliko problema. Prvi 
je nedostatak pušaka i opreme za njih. Puške s kojima oni 
treniraju stare su trideset i više godina, te im je kvaliteta 
upitna. Oprema je vrlo skupa, jedan komplet jeftinije opreme 
je oko 4 000 kuna. Klub nema trenera koji bi imao 
mogućnosti dulje i više raditi s njima jer ga se ne može više 
platiti. Oni treniraju tri puta tjedno, a naši konkurenti pet puta 
tjedno uz puno bolju opremu. Sve je vezano uz novac, a 
njega nikad dovoljno.

Rezultati u 2007. Godini
Seniori
1.A  hrvatska liga 2006/2007.
1.Bjelovar  1874 Bjelovar   62 boda
2.Trnje                Zagreb   61 
3.Zelenbor Brezje   53

Liga tri države  2006/2007.
1.Koloman Flisar Tišina   144 bodova
2.Štefan Kovač Turnišče   130 
3.Zelenbor Brezje   118

Pojedinačno prvenstvo Hrvatske, 
Mala Subotica, 21.-22.4.2007.
1.   Petar Gorša   Bjelovar   591+103,8=696,8
9.   Dragan Turk   Zelenbor  580
18. Miroslav Turk   Zelenbor  578
20. Marko Peras   Zelenbor  577

Prvenstvo Međimurja, Čakovec, 1.4.2007. 
1.Zelenbor   Brezje        1758
2.Čakovec   Čakovec    1697
3.Sloboda    Mihovljan   1667

1.Dragan Turk   Zelenbor   589 + 100,9 = 589,9
2.Miroslav Turk   Zelenbor   590 +   99,1 = 589,1
3.Nenad Nemec   Čakovec   589 +   96,5 = 585,5
4.Marko Peras   Zelenbor   579 + 102,5 = 581,5
10.Karlo Vrančić      Zelenbor   545
15.Matija Rambrot   Zelenbor   537
17.Silvijo Medlobi   Zelenbor  496

Kup Međimurja, Mačkovec, 9.3.2007. 
1.Zelenbor     Brezje          1753
2.Čakovec     Čakovec      1708
3.Omladinac  Mačkovec   1660

1.Miroslav Turk          Zelenbor 589
2.Marko Peras           Zelenbor584
3.Dragan Turk            Zelenbor580
10. Matija Rambrot    Zelenbor 541
12.Karlo Vrančić        Zelenbor 537
Polufinale Kupa Hrvatske  sjever, Čakovec, 29.4.2007. 
1.Bjelovar 1874   Bjelovar       1757
2.Zelenbor           Brezje      1741
3Podravka           Koprivnica   1713

1.Petar Gorša            Bjelovar          592
2.Danijel Batrenjak    Bjelovar          584
3.Miroslav Turk       Zelenbor 582
5.Dragan Turk            Zelenbor         581
8.Marko Peras            Zelenbor        578

Finale Kupa Hrvatske, Zagreb, 29.4.2007. 
1.Bjelovar 1874   Bjelovar     1751 
2.Trnje                 Zagreb       1742
3.Dub                   Malinska    1739
5.Zelenbor            Brezje       1736

1.Petar Gorša      Bjelovar     594 + 103,6 = 697,6
6.Miroslav Turk    Zelenbor    583 +   98,7 = 681,7
11.Dragan Turk    Zelenbor    579
21.Marko Peras   Zelenbor     574



Županijska liga 2007.
1.            Zelenbor                      Brezje           80 bodova
2.            Čakovec                      Čakovec 69
3. Omladinac                   Mačkovec 62

1. Miroslav Turk Zelenbor 588,0
2. Dragan Turk Zelenbor 581,2
3. Marko Peras Zelenbor 580,0
8. Karlo Vrančić Zelenbor 553,0
15. Matija Rambrot Zelenbor 536,3
16. Silvijo Medlobi Zelenbor 500,7

Seniorke
1.B  hrvatska liga 2006/2007.
1. Varaždin Varaždin 52 boda
2. Duga Resa Duga Resa 52
3. Strijelac Krušljevo Selo 38
4. Zelenbor Brezje 30

Prvenstvo Međimurja, Čakovec, 1.4.2007. 
1. Zelenbor Brezje 1115
2. Omladinac Mačkovec               1056

1.Nikolina Medlobi Zelenbor 375 + 97,1 = 472,1
2.Monika Bistrović Zelenbor 370 + 91,7 = 461,7
3.Mateja Bistrović Zelenbor 370 + 91,2 = 461,2

Kup Međimurja, Mačkovec, 9.3.2007. 
1.Zelenbor Brezje 1096
2.Omladinac Mačkovec 692

1.Monika Bistrović Zelenbor 374
2.Helena Bedić Omladinac 365
3.Nikolina Medlobi Zelenbor 365
4.Mateja Bistrović Zelenbor 357

Polufinale Kupa Hrvatke  sjever, Čakovec, 29.4.2007. 
1. Varaždin Varaždin  1149 
2. Zelenbor Brezje 1086

1.Tanja Perec                Varaždin 392
5.Nikolina Medlobi Zelenbor 370
6.Monika Bitroić Zelenbor 363
7.Mateja Bistrović Zelenbor 353

Pojedinačno prvenstvo Hrvatske, Mala Subotica, 21.-22.4.2007.
1.Snježana Pejčić Rijeka       396 + 104,6 = 500,6
32. Monika BistrovićZelenbor      377
44. Nikolina Medlobi Zelenbor      373
56. Mateja Bistrović Zelenbor       345

Županijska liga 2007.
1. Zelenbor               Brezje         80 bodova
2. Omladinac Mačkovec 17

1. Nikolina Medlobi Zelenbor 370,7
2. Monika Bistrović Zelenbor 368,3
3. Mateja Bistrović Zelenbor 361,7
5. Kristina Medved Zelenbor 330,3

Juniori
Prvenstvo Međimurja, Čakovec, 1.4.2007. 
1. Zelenbor                Brezje                1758

1. Karlo Vrančić Zelenbor 545
2. Marčec Hrvoje Zelenbor 542
3. Matija Rambrot Zelenbor 537
4. Silvijo Medlobi Zelenbor 496

Prvenstvo Hrvatske, Požega, 12.5.2007. 
1.  Petar Gorša  Bjelovar 1874 595 + 101,3 = 696,3
33.Karlo Vrančić     Zelenbor                547

Juniorke
Prvenstvo Međimurja, Čakovec, 1.4.2007. 
1. Zelenbor Brezje            1115
2. Omladinac  Mačkovec          1056

1. Nikolina Medlobi Zelenbor 375
2. Monika Bistrović Zelenbor 370
3. Mateja Bistrović Zelenbor 370 

Prvenstvo Hrvatske, Požega, 12.5.2007. 
1. Lokomotiva Rijeka 1163
10.  Zelenbor Brezje 1095

1.   Tanja Perec       Varaždin 394 + 102,7 = 496,7
19. Nikolina Medlobi      Zelenbor 377
33. Monika Bistrović      Zelenbor 365
43. Mateja Bistrović       Zelenbor 353

Kadeti
Prvenstvo  Međimurja, Čakovec, 31.3.2007. 
1. Zelenbor Brezje 506
2. Čakovec Čakovec 500

1. Matija Rambrot Zelenbor 183 + 89 = 272
2. Jurica Jurasić  Kapun Čakovec 174 + 90 = 264
3. Nikola Crnčec Zelenbor 170 + 84 = 254
6. Elvis Lončarić Zelenbor 153 + 70 = 223
7. Saša Veselko Zelenbor 148 + 67 = 215
8. Patrik Novak Zelenbor 146 + 56 = 202

Prvenstvo Hrvatske, Osijek, 14.-15.4.2007.
1. DVD Opatija Opatija 548
22.  Zelenbor Brezje 506

1. Ivan Novoselac Bjelovar        188 + 92 = 280
64. Matija Rambrot Zelenbor      174
79. Nikola Crnčec Zelenbor      170
102.         Elvis Lončarić           Zelenbor      162

Županijska liga 2007.
1. Zelenbor Brezje 78 bodova
2. Čakovec Čakovec 74 

1. Jurica Jurasić  Kapun Čakovec 171,5
2. Filip Jalšovec Čakovec 153,8
3. Veselko Saša Zelenbor 147,2
4. Elvis Lončarić Zelenbor 147,0
5. Patrik Novak Zelenbor 135,2

Matija Rambrot Zelenbor
Nikola Crnčec Zelenbor
Valentino Moharić                 Zelenbor
Branimir Kolman Zelenbor

Kadetkinje
Prvenstvo  Međimurja, Čakovec, 17.3.2007. 
1. Zelenbor Brezje 485

1. Kristina Medved Zelenbor 179
2. Valentina Novak Zelenbor 163
3. Klara Meglić Zelenbor 143
4. Ana-Marija Levačić                 Zelenbor 141
5. Katarina Novak Zelenbor 139

Prvenstvo Hrvatske, Osijek, 14.-15.4.2007.
1. Savica Zagreb 561
23.  Zelenbor Brezje 465

1. Iva Luketa Zagreb 191 + 97 = 288
82.  Kristina Medved Zelenbor 161
95.  Klara Meglić Zelenbor 153
97.  Valentina Novak Zelenbor 151

Županijska liga 2007.
1. Zelenbor Brezje 80 bodova

1. Kristina Medved Zelenbor 175,2
2. Valentina Novak Zelenbor 163,3
3. Klara Meglić Zelenbor 158,2
4. Ana-Marija Levačić Zelenbor 157,5
5. Katarina Novak Zelenbor 144,8

Miroslav Turk
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Rezultati u 2008. godini

Uvjerljivi u županijskim ligama u 2008.
Četvrtim kolom, krajem ožujka, završen je prvi dio 
ovogodišnjih Županijskih liga u gađanju serijskim i 
standardnim zračnim oružjem. U kategoriji kadetkinja 
ekipa Zelenbora iz Brezja postigla je 523 kruga. 
Pojedinačno prvo mjesto osvojila je Kristina Medved s 183 
kruga ispred klupskih kolegica Klare Meglić s 178 krugova, 
Valentine Novak s 162 kruga i Ana  Marije Levačić s 160 
krugova. U protekla četiri kola ekipa Zelenbora osvojila je 
četrdeset bodova, a u pojedinačnoj konkurenciji vodi 
Kristina Medved s prosjekom od 181 kruga. U kategoriji 
kadeta u ovom kolu prvo mjesto osvojila je ekipa Čakovca s 
520 krugova. Drugo mjesto osvojila je prva ekipa 
Zelenbora s 491 krugom, a treće mjesto druga ekipa 
Zelenbora s 419 krugova. Drugo mjesto osvojio je Branimir 
Kolman (Zelenbor) s 173 kruga. Poslije četvrtog kola na 
tablici vodi prva ekipa Zelenbora s 39 bodova, a na trećem 
mjestu druga ekipa Zelenbora s 32 boda. Peto kolo 
Županijske lige u gađanju serijskom zračnom puškom na 
rasporedu je  11. listopada na streljani u Čakovcu. U 
disciplini Standardna zračna puška, seniorke Zelenbora iz 
Brezja postigle su  1103 kruga. Pojedinačno prvo mjesto 
osvojila je  Nikolina Medlobi s novim županijskim 
rekordom od 382 kruga. Drugo mjesto osvojila je Monika 
Bistrović s 369 krugova, treće mjesto Kristina Medved s 
353 kruga, a četvrto mjesto Mateja Bistrović s 352 kruga. U 
protekla četiri kola ekipa Zelenbora osvojila je 40 bodova, a 
u pojedinačnoj konkurenciji vodi Nikolina Medlobi s 
prosjekom od 376 krugova. U kategoriji seniora najbolji je 
bio Zelenbor Brezje 1736 krugova. Pojedinačno prvo 
mjesto osvojio je Marko Peras (Zelenbor) s 582 kruga 
ispred klupskog kolege Dragana Turka s 580 krugova i 
Nenada Nemeca člana Čakovca s 577 krugova. Poslije 
četvrtog kola na tablici vodi Zelenbor s 40 bodova. U 
pojedinačnoj konkurenciji vodi Miroslav Turk (Zelenbor) s 
prosjekom od 581 kruga. Peto kolo na rasporedu je 12. 
listopada na Streljani u Brezju. Na Streljani u Čakovcu 
održano je prvenstvo županije u gađanju standardnim 
zračnim oružjem. U disciplini zračna puška standard za 
seniorke ekipa Zelenbor postigla je 1103 kruga. U 
pojedinačnoj konkurenciji šest natjecateljki nakon 
osnovnog meča i finala s novim županijskim rekordom 

prvo mjesto osvojila 
je Nikolina Medlobi 
(Zelenbor) s 475,5 
krugova.  Drugo 
mjesto osvojila je 
Monika Bistrović 
(Zelenbor) s 461,3 
krugova, četvrto 
mjesto osvojila je 
Krist ina Medved 
(Zelenbor) s 448,7 
krugova, a peto 
m j e s t o  M a t e j a  
Bistrović (Zelenbor) 
s 443,7.  U disciplini 
z r a č n a  p u š k a  
standard za seniore 
naslov ovogodišnjeg 
prvaka župani je  
osvojio je Zelenbor 
s 1736 krugova. U 
p o j e d i n a č n o j  

konkurenciji četrnaest natjecatelja nakon osnovnog meča i 
finala prvo mjesto osvojio je Dragan Turk (Zelenbor) s 
680,8 krugova. Drugo mjesto osvojio je Marko Peras 
(Zelenbor) s 680,4 krugova, a treće mjesto osvojio je 
Miroslav Turk (Zelenbor) s 673,5 krugova. Četvrto mjesto 
osvojio je Karlo Vrančić (Zelenbor) s 662,5 krugova. Normu 
za nastup na državnom prvenstvu u Zagrebu ispunila je 
seniorka Zelenbora Nikolina Medlobi te seniori Marko 
Peras, Dragan Turk, Miroslav Turk članovi Zelenbora i 
Nenad Nemec član Čakovca.
Ivan Žižek 

Ove godine treći u državi. Posljednje kolo 1.A i 1.B 
hrvatske lige održano je 05. i 06. Travnja u Solinu. Vrlo 
neizvjesna završnica odlučivala je o naslovu državnog 
prvaka (između Bjelovara i zagrebačkog Trnja) i nama 
zanimljiva borba za treće mjesto između domaće ekipe 
Dalmacijacementa i Zelenbora iz Brezja.U posljednje kolo 
Zelenbor je ušao sa samo bodom prednosti, pa je domaći 
teren i vrlo dobra forma Solinjanima davala ulogu favorita 
za osvajanje trećeg mjesta. Prvo su na liniju izašli 
„najslabiji" predstavnici obje ekipe, Marko Peras za 
Zelenbor i Toni Tokić za Dalmacijacement. Marko je 
otpucao najlošiji meč sezone (569 krugova), ali je ipak za 
jedan krug bio bolji za suparničkog natjecatelja. U drugoj 
grupi nastupala su ostala dva predstavnika obaju klubova. 
Dragan Turk pucao je tek osrednje (578 krugova), ali ipak je 
za tri kruga bio bolji od Marina Lolića, koji nije izdržao 
pritisak važnog meča. Odlučivao je rezultat najiskusnijih 
strijelaca, aktualnog hrvatskog reprezentativca Blaška 
Jurića i bivšeg hrvatskog reprezentativca Miroslava Turka. 
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Jurić je krenuo odlično i u prve tri serije (98,99,100), 
anulirao četiri kruga prednosti Zelenbora, jer M. Turk gađa 
tek osrednje (97,97,97). No, preokret se događa u drugoj 
polovici meča. Jurić neobjašnjivo pada u četvrtoj seriji 
(93,97,96), a M. Turk pogađa 20-ak centara u nizu 
(99,100,97) i dovodi Zelenbor do još jednog uspjeha. Na 
kraju sa 587 krugova, Miroslav Turk osvaja pojedinačno 
drugo mjesto. Kao rezerva, odlično za Zelenbor gađa mladi 
Karlo Vrančić i sa 568 krugova popravlja svoj osobni 
rekord.

Konačna tablica 1.A hrvatske lige  zračna puška 
seniori:
1.Trnje  Zagreb      65
2.Bjelovar 1874   Bjelovar     58

1.B HRVATSKA LIGA  žene 
U Solinu su svoj posljednji nastup imali i klubovi 1.B 
hrvatske lige. Od međimurskih predstavnika nastupali su 
muška ekipa Omladinca iz Mačkovca i ženska ekipa 
Zelenbora iz Brezja. Zelenbor se iz Solina vratio sa još 
jednim osvojenim pokalom za treće mjesto. Njega su 
osvojile seniorke u 1.B hrvatskoj ligi. U posljednjem kolu, 
koje nije ni o čemu odlučivalo, osvojile su 4. mjesto sa 1099 
krugova. Nikolina Medlobi postigla je 374 kruga, Monika 
Bistrović 366 krugova, a Kristina Medved 359 krugova. 
Nažalost, samo prve dvije ekipe iz 1.B hrvatske lige ulaze u 
1.A. hrvatsku ligu. Sljedeću priliku cure će imati već 
sljedeće sezone, koja počinje u listopadu. 

Prvenstvo Hrvatske za kadete i juniorke

Duga Resa je 12. travnja ove godine na Prvenstvu 
Hrvastke za kadetkinje i kadete ugostila čak 217 
natjecatelja iz 45 streljačkih klubova sa ispunjenom 
normom na županijskim natjecanjima. Međimursku 
županiju uspješno su predstavljali kadeti iz Čakovca, te 
kadet i kadetkinje iz Zelenbora. Svih osam predstavnika 
ispunilo je očekivanja svojih trenera (Franje Nemeca i 
Miroslava Turka), a neki od njih su i vrlo ugodno iznenadili. 
Srušena su dva županijska rekorda, te još nekoliko 
najboljih osobnih rezultata. Kadetkinje Zelenbora iz Brezja 
postigle su 536 krugova, županijski rekord, te osvojile 10 
mjesto. Napredak te ekipe je sjajan. Čak 40 krugova više 
od prošlogodišnjeg nastupa na Državnom prvenstvu u 
Osijeku. Najveća mlada nada Zelenbora, Kristina Medved, 
popravila je svoj osobni i županijski rekord, te sa 185 
krugova osvojila 9. mjesto. Tek jedan krug više odveo bi je u 
finale i borbu za osvajanje medalje. Ana  Marija Levačić, 

3.Zelenbor           Brezje        52

također popravlja svoj najbolji rezultat i sa 179 krugova 
osvaja 32. mjesto. Klara Meglić osvojila je 60. mjesto sa 
172 kruga, a Valentina Novak 68. mjesto sa 170 krugova. 
Zelenborov predstavnik u konkurenciji kadeta Branimir 
Kolman osvojio je 47. mjesto sa vrlo dobrih 177 krugova. 
Branimir trenira tek 7 mjeseci i njegov napredak je i više 
nego odličan. U Zadru su 20. travnja nastupile juniorke SK 
Zelenbora i osvojile sedmo mjesto u državi s  1 114 
postignutih krugova. Nikolina Medlobi bila je 20. s 378 
krugova (samo su joj četiri kruga nedostajala za ulazak u 
finale), Mateja Bistrović bila je 36. s 368 krugova, a Monika 
Bistrović 38. također s 368 krugova.

Marko Peras u finalu Pojedinačnog prvenstva 
Hrvatske
Teško bi se prolazna ocjena mogla dati sedmorici 
međimurskih natjecatelja za nastup na Pojedinačnom 

prvenstvu Hrvatske u gađanju zračnom puškom i pištoljem 
za seniore koje je održano 26. i 27. travnja u Zagrebu. 
Jedno finale Marka Perasa manje je od očekivanja 
strijelaca iz Čakovca i Brezja. Marko Peras, član SK 
''Zelenbor'' iz Brezja, jedino je ugodno iznenadio. Nakon 
relativno loše sezone, odradio je svoj ovogodišnji najbolji 
rezultat od 583 kruga i ušao u finale. Iako je borba za 
medalje bila vrlo neizvjesna, Marko je ostao na osmom 
mjestu sa 99,6 krugova u finalu. Vrlo loše svoj su meč 
pucali Miroslav (575 krugova) i Dragan Turk (574 kruga), 
osvojivši 16. odnosno 20. mjesto.

Četvrti u finalu kupa

U Virovitici je 3. svibnja održano finale kupa. SK ''Zelenbor'' 
iz Brezja osvojio je četvrto mjesto s 1730 krugova. U 
pojedinačnoj konkurenciji Marko Peras je bio deveti s 579 
krugova, Dragan Turk deseti s istim brojem krugova i 
Miroslav Turk dvadeseti s 572 kruga.

Dragan Turk u reprezentaciji Hrvatske

Izbornik Hrvatske samostrel reprezentacije Pero Stojnić 
odredio je ekipe i kandidate koji će sudjelovati na 
Svjetskom prvenstvu u gađanju samostrelom field i match. 
Iako se članovi ekipa u field diciplini još ne znaju, u 
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Izvješće o održanoj godišnjoj 
skupštini DVD-a Brezje

15. ožujka 2008. održana je redovita Godišnja skupština. 
Uz nazočnost Članova DVD-a Brezje skupštini su 
prisustvovali predstavnik vatrogasne zajednice 
Međimurske županije Damir Kovačić, predsjednik VMO 
Brezje Anđelko Nagrajsalović, predstavnici okolnih DVD-
a, predstavnice udruge žena "Breza", predstavnik NK 
Hajduk, predstavnik SK Zelenbor te nekoliko mještana 
Brezja. Skupštinu je otvorio i vodio predsjednik DVD-a 
Dragutin Ladić koji je ujedno i podnio izvješće o radu DVD-
a Brezje za 2007. godinu. Financijsko izvješće za 2007. 
podnio je blagajnik Društva Ivan Vuković, a izvješće 
Nadzornog odbora podnio je predsjednik NO Josip 
Kovačić. Nakon predloženog plana rada i financijskog 
plana za 2008 godinu otvorena je diskusija o podnijetim 
izvješćima. U diskusiji su učestvovali Damir Kovačić, 
Anđelko Nagrajsalović i drugi koji su pozitivno govorili o 
radu DVD-a Brezje. Članovi Skupštine jednoglasno su 
prihvatili podnijeta izvješća kao i plan rada i financijski plan 
za 2008. Na skupštini je 13 članova DVD-a Brezje primilo 
diplome i spomenice za dugogodišnji neprekidan rad u 
DVD-u i to: za 50 godina Ivan Buhanec i Franjo Hergotić, 
za 30 godina Dragutin Ladić, Antun Kozar i Juraj Lukman, 
za 20 godina Ivica Magdalenić, Zdravko Kozar, Marinko 
Lukman, Dragan Turk, Ivan Vuković i Josip Kovačić te za 
10 godina Vjeran Dolenčić i Alen Toplek. Marinko Lukman 
je nakon jednomjesečne obuke uspješno položio ispit za 
vatrogasca te mu je ovom prilikom uručena diploma i 
svjedodžba. Nakon završene skupštine nastavljeno je 
druženje uz mali domjenak. 

Izvješće o radu DVD-a Brezje za 
2007. Godinu

U protekloj 2007. godini, Upravni odbor DVD-a održao je 
devet sjednica na kojima se raspravljalo i donosile 
odluke o realizaciji plana rada koji smo usvojili na prošloj 
Godišnjoj skupštini. Plan za 2007. nismo u potpunosti 
izvršili, uglavnom zbog nedostatka financijskih sredstava 
(nabava hidrantskih ormarića i svečanih odora), ali 
možemo biti zadovoljni aktivnošću članstva i rezultatima 
rada koje smo postigli. Tako smo u protekloj godini 
uspjeli obnoviti fasadu na Vatrogasnom domu, ugraditi 
nove prozore na garaži, urediti novu prostoriju za 
sastanke (bivša mljekara), otkloniti nedostatke na 
vodovodnoj i električnoj instalaciji, zamijeniti električni 
bojler u kuhinji i započeli s uređenjem platoa ispred 
Vatrogasnog doma. U realizaciji ovih radova jednim 

dijelom pomogao nam je Mjesni odbor na čemu im se 
ovim putem zahvaljujem. Na polju vatrogasnih aktivnosti 
također možemo biti zadovoljni. Uspješno je nastavljen 
rad s vatrogasnim pomlatkom koji smo okupili prije dvije 
godine. S dvije ekipe mladeži učestvovali smo na 
vatrogasnim natjecanjima u Općini i Županiji. Postignuti 
rezultati nisu najbolji, ali su bolji od prethodne godine što 
nam govori o kvalitetnijem radu s mladima. Zasluge za 
to zasigurno imaju njihovi mentori, a posebno časnica 
Tatjana Kozar koja sve to i vodi. Potrebno je napomenuti 
da smo radi kvalitetnijeg boravka mladih (a ponekad i 
starijih) u Vatrogasnom domu u prošloj godini nabavili 
novi stol za stolni tenis i pikado. S jednom muškom 
takmičarskom ekipom nastupili smo na natjecanju u 
Općini i zbog postignutog rezultata plasirali se na 
Županijsko natjecanje gdje baš nismo završili slavno. 
Također smo učestvovali na javnoj vatrogasnoj vježbi 
VZO održane u Zasadbregu te učestvovali na 
proslavama 75 godina rada DVD-a Mali Mihaljevec i 
Zasadbreg. Nažalost nismo se odazvali proslavi 75 
godina rada DVD-a Lopatinec pa im se ovim putem 
ispričavam za naš propust. Prošle godine imali smo u 
selu jedan požar i to požar kotlovnice koji je uspješnom 
intervencijom JVP Čakovec i DVD-a Brezje brzo ugašen 
pa veće materijalne štete nije bilo. Nažalost, jedna 
osoba, vlasnica, zadobila je lakše tjelesne ozljede. Od 
ostalih aktivnosti napomenimo još da smo pred Uskrs 
obišli mjesta gdje su se palile vuzmenke, u nekoliko 
navrata organizirali radne akcije, učestvovali u EKO 
akciji čišćenja okoliša i redovito održavali vatrogasnu 
tehniku i opremu koju posjedujemo. Ovdje moramo 
napomenuti loše stanje našeg vozila koje uz česte 
popravke jedva prolazi na tehničkom pregledu, pa je 
potrebno što prije ići u nabavu novog vozila. I na kraju 
ovog izvješća želim se zahvaliti svima koji su na bilo koji 
način pomogli u radu ovog DVD-a, a posebno se želim 
zahvaliti na dobroj suradnji Mjesnom odboru i udruzi 
žena" BREZA".

Četvrti u finalu kupa
U Virovitici je 3. svibnja održano finale kupa. SK ''Zelenbor'' iz Brezja osvojio je četvrto mjesto s 1730 krugova. U 
pojedinačnoj konkurenciji Marko Peras je bio deveti s 579 krugova, Dragan Turk deseti s istim brojem krugova i 
Miroslav Turk dvadeseti s 572 kruga.

Dragan Turk u reprezentaciji Hrvatske
Izbornik Hrvatske samostrel reprezentacije Pero Stojnić odredio je ekipe i kandidate koji će sudjelovati na 
Svjetskom prvenstvu u gađanju samostrelom field i match. Iako se članovi ekipa u field diciplini još ne znaju, u 
dvoranskom samostrelu na 10 metara (match) jedini hrvatski predstavnik bit će Dragan Turk, član SK ''Zelenbor''. 
Svjetsko prvenstvo održat će se u Švicarskom Weinfeldenu od 7. do 14. srpnja. Nakon završetka sezone u gađanju 
zračnom puškom, Dragan se potpuno posvećuje samostrelu i pripremama za predstojeće svjetsko prvenstvo.

Miroslav Turk
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Nogometaši u 
obnovljenim 
prostorijama

Godišnjom Skupštinom posljednje 
subote u prošloj godini Nogometni klub ''Hajduk'' iz 
Brezja zaključio je još jednu godinu. Predsjednik kluba 
Igor Doležaj istaknuo je što je sve napravljeno tijekom 
godine: uređene su svlačionice, saniran je dio krovišta 
na prostorijama kluba, postavljeni su betonski stupovi i 
montirana zaštitna mreža iza golova, za ekipu mlađih 
pionira kupljeni su dresovi, napravljeno je novo igralište 
za odbojku na pijesku, održan je turnir u velikom 
nogometu u lipnju povodom 45. godišnjice kluba te već 
tradicionalno druženje mještana pod nazivom 
Brezijada. U 2008. godini planiramo postavliti kanalice 
uz igralište, sanirati unutrašnjost prostorija kluba te 
dograditi sanitarni čvor i svlačionice. Predsjednik Vijeća 
mjesnog odbora Brezja Anđelko Nagrajsalović iznio je 
planove vezane uz sport koje selo želi ostvariti u 2008. 
godini. Brezje ima više od 700 stanovnika i na žalost 
nema nikakvo mjesto, osim igrališta nogometnog kluba, 
na kojem bi se okupljala djeca. Iznesen je plan o 
izgradnji rukometnog igrališta s tvrdom podlogom koje 
bi dobro došlo, kako nogometnom klubu tako i svim 
mještanima Brezja. Pokrenuta je i inicijativa za većom 
suradnjom sa svim udrugama koje djeluju u selu, a to 
su DVD Brezje, Streljački klub Zelenbor i Udruga žena 
Breza kako bi zajedničkim snagama efikasnije 
ostvarivali svoje planove. Odmah početkom ove godine 
u klubu su se ''bacili'' na posao i već je u siječnju u 
velikoj društvenoj prostoriji postavljena staklena vuna i 
gipsane ploče. Obojen je cjelokupni interijer pa većina 
naše mladeži koristi ovu prostoriju za razne proslave, a 
klub napokon ima prostor u kojem može bez problema 
ugostiti igrače nakon utakmice. Također je ugrađena 
nova kuhinja, postavljene su pločice, ugrađeni su novi 
izo  prozori i vrata i nabavljen je veliki hladnjak. Iza 
golova postavljeni su stupovi na koje su postavljene 
zaštitne mreže i rasvjeta. Postavljene su reklame za 
nove sponzore te su iskopani kanali u koje će se staviti 
betonske kanalice. U planu je uređenje svlačionica, 
ugradnja novih tuševa i dogradnja još jedne prostorije. 
Što se tiče uređenja okoliša uredit će se igraonica za 
djecu (pješčanik, njihaljke, klackalice i sl.). Krajem 
prošle godine napravljeno je igralište za odbojku koje je 
vrlo dobro posjećeno. Ljetos se planira to igralište 
poboljšati dovoženjem veće količine pijeska, uređenjem 
prostora oko igrališta i ugradnjom rasvjete. Krajem 
srpnja se predviđa i organizacija turnira u odbojci na 
pijesku. Radilo se i na upotpunjavanju opreme. Za 

seniorsku momčad koja se natječe u Trećoj županijskoj 
nogometnoj ligi zapad, klub je kupio komplet od 
dvadeset trenirki i sportskih torbi s natpisima Hajduka. 
Za ekipu mlađih pionira, koja se natječe u grupi C, na 
jesen 2007. kupljen je komplet novih dresova. Za njih 
se planira tijekom ljeta napraviti turnir u kategoriji 
limača. U prvom vikendu u travnju nogometaši iz 
Brezja razveselili su svoje navijače odličnim nastupima. 
Prva ekipa je na gostovanju pobijedila vodeći 
''Šenkovec'' 1:0 golom Igora Doležaja i priredila veliko 
iznenađenje ( u ''Međimurskim novinama'' je osvanuo 
naslov Lider neugodno iznenadio, slavlje susjeda iz 
Brezja), dok je novoformirana ekipa mlađih pionira 
došla do prve pobjede na gostovanju kod ''Sloge'' u 
Štrigovi rezultatom 2:0. Nakon pobjede nad ''liderom'' 
pobijeđen je i susjedni Mali Mihaljevec, zabilježene su 
pobjede na domaćem i gostujućim travnjacima čime su 
najavljeni bolji dani za nogometaše iz Brezja u idućoj 
sezoni.

Uprava: predsjednik  Igor Doležaj, tajnik Mario 
Buhanec, blagajnik Ivan Šprajc, članovi uprave Marko 
Trupković, Darko Marčec, Mladen Jarni, Damir 
Grabrović, Denis Dominić i Kruno Grabrović. 

Igrači seniorske ekipe: Matija Turk, Siniša Posavec, 
Denis Dominić, Marinko Šego, Bojan Brezovec, Ivan 
Barlek, Marko Trupković, Damir Grabrović, Mario 
Buhanec, Tomica Posedi, Igor Doležaj, Vjeran Bakai, 
Luka Marciuš, Saša Hrušoci, Božidar Srnec, Ivan Šprajc, 
Darko Okreša. Trener seniora: Ninoslav Gregorinčić.
Igrači kategorije mlađih pionira: Nikola Taradi, Mario 
Juretić, Davor Buhanec, Filip Pintarić, Jakov Pintarić, 
Ivan Glavina, Luka Maček, Karlo Maček, Luka Marčec, 
Juraj Barlek, Ivan Radiković, Vjeran Radiković, Dorijan 
Okreša, Filip Zadravec, Saša Plevnjak, Mario Kovač te 
dvije djevojčice Sara Marčec i Magdalena Doležaj. 
Treneri mlađih pionira su Denis Marčec i Mario Buhanec. 

 Plan za ljeto:
29. 06. turnir u velikom nogometu 
06. 07. turnir limača u nogometu
13. 07. iznenađenje za mještane sela
19.- 20.07. Brezijada: tradicionalne igre u organizaciji 
Nogometnog kluba "Hajduk" Brezje. Tom manifestacijom 
naš se klub posebno ponosi jer se uvijek sakupi puno 
mještana sela te svaki za svoju ulicu sakupljaju bodove. 
26.  27.07. turnir u odbojci na pijesku

Mario Buhanec



18

45. godina NK Hajduk Brezje

Nogometni klub Hajduk iz Brezja dvodnevnim je nogometnim turnirom proslavio svoj 45 rođendan. Na turniru 
susjeda okupili su se svi nogometni klubovi iz Općine Sveti Juraj na Bregu te  NK Sloboda iz susjednog 
Slakovca. Postignuti su rezultati: Mali Mihaljevec  Zasadbreg 2:2 (5:4), Venera PMP Sveti Juraj na Bregu  
Sloboda Slakovec 3:0, Mali Mihaljevec  Hajduk Brezje 3:1. U utakmici za treće mjesto Sloboda je pobijedila 
Hajduk 6:0, a u neizvjesnom finalu Venera PMP je bila bolja od Malog Mihaljevca 2:1. Svoju prigodu da pokažu 
nogometno znanje dobili su limačice i limači. U toj utakmici mališani iz Malog Mihaljevca bili su bolji od Hajduka 
5:3.  Sam tijek turnira praćen je javljanjima uživo na županijskom radiju, Hrvatskom radio Čakovcu 98 MHz, a 
finalni dan pratila je i sportska ekipa Čakovečke televizije koja je svoj prilog emitirala u emisiji Sportski val. Na 
web stranici www.brezje.info/hajduk nalaze se detaljno opisane nogometne sezone od samog osnutka kluba, 
tablice, rezultati, popis igrača i foto galerija..  

Željko Kraljić

Sportske igre u Brezju

U Brezju je u organizaciji Nogometnog kluba ''Hajduk'' 
održana još jedna tradicionalna sportsko  rekreativna 
manifestacija ''Brezijada''. Nogometno igralište Hrastje 
je 22. srpnja 2007. godine pohodilo više od 300 mještana 
Brezja podijeljenih u sedam ulica koje su se natjecale u 
14 igara. Sve je započelo u jutarnjim satima 
malonogometnim turnirom u čijem je finalu, koje je igrano 
u noćnim satima pod reflektorima, ulica Kapelica  Posedi 
bila bolja od ulice Vrtić  Kozar (Nenad Gregorinčić, 
Rajner Slunjski, Miljenko Novak, Darko Okreša, Anđelko 
Nagrajsalović, Miljenko Toplek, Darko Vizinger, Željko 
Kraljić) 2:0 golovima Marka Trupkovića i Igora Doležaja. 
U stanci malonogometnog turnira u poslijepodnevnim 
satima mještani su se natjecali u vožnji tačkama s 
vodom, hodanju na štulama, hodanju u paru, bacanju 
kugle, puhanju brašna, ispijanju piva, krunjenju kukuruza, 
bušenju balona, slijepom slalomu, bacanju jajeta, 
podvodnom ronjenju i prebacivanju ručnika. Uobičajeno 
točka na i bilo je povlačenje užeta, a u finalnom dvoboju 
ulica Vrtić  Artic uvjerljivo je bila jača od ulice Vrtić  
Kozar. Prema konačnom zbroju bodova napravljen je 
poredak po ulicama: 1. Kapelica  Posedi (Ropače) 88, 2. 
ulica uz cestu Slakovec  Lopatinec (Hrastje) 81, 3. Vrtić  
Artic 79, 4. Vrtić  Krčar (Raketari) 75, 5. Vrtić  Kozar 
(Kotači) 67, 6. Kapelica  Krčar 52 i 7. ulica uz cestu 
Čakovec  Štrigova (Glavna) 44 boda. Za pobjedničku 
ulicu Ropače nastupali su Silvija Doležaj, Danica Škvorc, 
Marina Posedi, Leo Žulić, Marijan Mezga, Ivan Škvorc, 
Marko Trupković, Tomica Posedi, Igor Doležaj i Ivan 

Šafarić. Poznati nogometaš iz Brezja Dejan Mezga koji 
je redoviti sudionik Brezijade ovaj put nije nastupao za 
svoju ulicu, ali je zato u dresu Nogometnog kluba 
Maribor zabio svoj prvi gol u Prvoj slovenskoj 
nogometnoj ligi. Sudački dio posla opet su besprijekorno 
odradili Dragutin Novak i Mladen Novak. Druženje je 
završeno podjelom pehara i nagrada najboljima. Tijekom 
dana organizirane su igre za djecu u kojima je 
sudjelovao veliki broj mališana iz Brezja, a njihovo 
natjecanje završilo je druženjem uz sok i grickalice. 
Nagrade ionako nisu bile u prvome planu, važnija je bila 
igra u kojoj su svi mališani bili pobjednici.  Određeni su i 
najuspješniji rješavači osmosmjerke koja je bila 
objavljena u godišnjaku ''List Brezje'', a čije je rješenje 
bilo Hajduk. Nagrade pokrovitelja Radio Čakovca 
majicu i CD na kućnu adresu dobili su Bruno Raguž iz 
Brezja, Filip Martinec iz Podbresta i Nikola Medlobi iz 
Zasadbrega. ''Brezijadu'' su medijski pratili «list 
Međimurje», «Međimurske novine», Čakovečka televizija 
i Hrvatski radio Čakovec. Brojne fotografije s ''Brezijade'' 
napravio je Foto Angel. 

NAGLASAK:
Ove godine planira se u suradnji NK Hajduk i MO Brezje 
izraditi kratak dokumentarni film o Brezijadi kao 
specifičnoj sportskoj manifestaciji našeg sela. Film bi 
obuhvatio starije fotografije iz prošlosti Brezijade pa ako 
netko ima kakve starije fotografije pozivamo vas da ih 
doneset u prostorije kluba. Ovogodišnja Brezijada će biti 
snimana, pa ćemo nakon montaže i dodavanja 
fotografija, dobiti dokumentarni film o našim sportskim 

igrama u Brezju. Pozivamo 
sve Brezovčanke i 
Brezovčane da sudjeluju u 
Brezijadi i izradi 
dokumentarnog filma.

Željko Kraljić



Nastup u Malom Mihaljevcu

Povodom dana svetog Jurja u Malom 
Mihaljevcu su organizirane igre na kojima su nastupili 
predstavnici svih naselja naše Općine, pa tako i sela 
Brezje. Igre su se odvijale tijekom dva dana. Tko je i 
kako nastupao za naše selo pogledajte u nastavku...

Dio sudionika iz Brezja

Povlačenje užeta - žene

Povlačenje užeta - muškarci

Nošenje loptice

Skok u dalj

Intervju Dejan Mezga (07.04.2008.)

IMAM VIJOLIČNO SRCE; TAKO KOT BALAJIĆ
Pred naš diktafon smo povabili hrvaškega nogometaša v svetem klubu, Dejana 
Mezgo.
 

Dejan kdaj in kje si začel igrati nogomet?
»Nogomet sem začel igrati v Čakovcu, kot majhen otrok. Potem sem igral za drugi 
čakovski klub Sloga, še kot mladinec sem eno leto igral tudi pri varaždinskem Varteksu, 
nato sem se preselil nazaj v Čakovec k članom v drugo ligo, potem pa sem se preselil v 
Maribor.«
 

Kdo te je navdušil za igranje nogometa?
»Moj oče je včasih tudi igral nogomet. Moja hiša v Čakovcu pa je na drugi strani ceste od 
igrišča in tako sem kot otrok bil cele dneve na tem igrišču in tako se je nekako začela moja nogometna pot.«
 

Kako je prišlo do kontakta z Marjanom Pušnikom, ki te je pripeljal v naš klub?
»Moji menedžerji so slišali da Maribor išče veznega nogometaša, nato je prišlo do kontakta med klubom in 
menedžerji. Niti ne vem kako se je vse skupaj natančno odvijalo, naenkrat so mi samo javili, da lahko grem na 
priprave Maribora v Poreču, tam sem odigral eno pripravljalno tekmo, po tej tekmi pa je prišlo do končnog dogovora 
iz obeh smeri in podpisal se pogodbo.«
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 Kakšni so bili občutki dok si izvedel, da se imaš 
priložnost preseliti v Maribor? Kakšno je bilo tvoje 
mišljenje o našem klubu pred prihodom?
»Zmeraj sem si želel oditi v tujino, Maribor pa sem 
spremljal tudi ko je igral v Ligi prvakov, vedel sem, da je 
to najtrofejneši klub v Sloveniji. Maribor je tudi edini 
slovenski klub, ki sem ga spremljal z velikim 
spoštovanjem.«
 

Nisi imel nikakršnih zadržkov za prihod v 
slovensko ligo, glede na to, da ta liga ni ravno 
najmočnejša?
»Ne nikakor. Vedel sem, da ima Maribor izjemne 
navijače, veliko se tudi pri nas sliši o Violah, tako, da 
sem o Mariboru že prej imel izjemno visoko mnenje.«
 

Kakšen je bil odziv družine in prijateljev, ko 
si jim povedal, da se seliš v Slovenijo?
»Vsi so me močno podpirali, saj so vedeli, da želim igrati 
v prvi ligi, saj sem dotlej igral s Čakovcem v drugi ligi, 
verjel sem, da lahko igram na tem nivoju zato sem prišel 
v Maribor in to je najbolje kar sem lahko naredil.«

 
Ko si še igral pri Varteksu si bil nekaj časa 

njihov najboljši nogometaš. Zakaj nisi ostal kar 
tam?
»Ja, na  nekem močnem turnirju sem bil tudi najboljši 
strelec, vendar na koncu več kar naenkrat nisem dobil 
priložnosti za igro, ne vem zakaj, pa tudi nočem vedeti. 
Želel sem igrati, zato sem odšel potem v Drugo hrvaško 
ligo, ki je kar precej močna. Po pol leta igranja v tej ligi, 
sem že postal kapetan svoje ekipe, kljub temu,da je bilo 
v ekipi dosti starejših nogometašev.«
 

Sedaj si v Mariboru že eno leto in pol. Kako 
se počutiš, kakšno se ti zdi mesto, ljudje?
»Vse je super. Vidi se, je to nogometno mesto, kar mi je 

zelo všeč. Ljudje so prijazni, spremljajo nogomet, tako, 
da se super počutim. Mesto je zares prelepo ni 
preveliko, ni premajhno. Zares mi odgovarja tukaj. Do 
zdaj na žalost nismo imeli nekih dobrih rezultatov, kar 
me je malo motilo, vendar zdaj nam gre precej bolje in 
verjamem, da bo tako tudi v prihodnje.«

Kako pogosto hodiš domov na obisk, k 
staršem?
»Moji starši že 15 let živijo na Dunaju. Doma v Čakovcu 
pa imam sestro in babico. Obiskujem pa ju različno. 
Včasih na dva tedna, včasih na en mesec. To ni ravno 
neka težava saj je Čakovec blizu Maribora, imam dobro 
ure vožnje, tako, da se vidimo precej pogosto.«
 

Te hodijo tudi tvoji prijatelji vzpodbujati na 
tekme Maribora iz Hrvaške? 
»Ja, vsi hodijo. Veliko spremljajo naše tekme.«
 

Tebe kot hrvaškega nogometaša so mnogi 
želeli primerjati s tvojim rojakom ki je, ob prihodu v 
Maribor, igral na enakem položaju kot ti, Stipetom 
Balajićem. Njegovo številko je klub tudi upokojil, 
zaradi izjemno srčnih nastopov za vijoličasto 
majico. Si se ti sposoben približati njegovi slavi in 
srčnosti v vijoličasti majici?
»On je zares dal ogromno temu klubu. Mislim, da 
potrebujem še ogromno časa da bi se približal njegovim 
uspehom. Glede srčnosti pa ni težav. Zagotavljam, da je 
na enakem mestu kot njegovo.«

 S kom od soigralcev se največ družiš?
»Družim se z vsemi. Smo res dobra klapa.«
 

Tvoja prva večja tekma v Mariboru je bila 
finale lanskega pokala. Tam se niste ravno izkazali 
kot »klapa«, ni bilo igre, kot smo jo mnogi 
pričakovali.
»Ta tekma mi je do zdaj najbolj ostala v spominu. Ne 
vem kaj se je takrat dogajalo. Pred tekmo smo vse 
naredili za uspeh, tudi v karanteno smo šli dan pred 
tekmo. Enostavno nam ni nič uspevalo takrat. To je bila 
zares neka čudna tekma in mislim da jo je Koper zmagal 
zasluženo, saj mi enostavno nismo bili »pravi«, pa saj 
tudi oni niso ravno blesteli, ampak ravno dovolj da so 
nas na koncu premagali.«
 

Zdaj je v klubu legenda slovenskega 
nogometa Zlatko Zahovič. Kako ste to občutili 
igralci? Kakšno je vzdušje v slačilnici ko je on 
prisoten?
»Vsi ga poznamo še iz preteklosti ko še je igral 
nogomet. Vidi se da je zares velik nogometaš in velik 
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človek. Zares je veliko prinesel v klub, v prihodnosti se 
bo še bolje videlo njegovo dobro delo, tudi konkurenca 
za igranje v prvi postavi je sedaj precej večja, kar je zelo 
pozitivno. Sedaj se moramo vsi še toliko bolj potrudili na 
treningih da bomo zaigrali na tekmi. To je bila težava v 
Mariboru v preteklosti, ni bilo močne konkurence, 
vendar se je s prihodom Zahoviča to spremenilo.«
 

Pridružilo se vam je nekaj starejših 
nogometašev, ki so prinesli v ekipo določene 
izkušnje. Verjetno je tudi to precej pomemben faktor 
za dobre rezultate?
»Zagotovo. Potrebovali smo izkušene nogometaše, ki 
smo jih sedaj dobili z Niltonom, Pavlovičem in 
Filekovičem. Ravno to smo potrebovali.«
 

V ekipi ste štirje tuji nogometaši. Med 
zimskim premorom smo imeli občutek, da boš 
vlogo četrtega tujca nosil ti, vendar, ko si dobil 
priložnost za igro, si jo močno izkoristil in se prebil v 
prvo enajsterico moštva. Kakšen je bil občutek, ko 
na začetku nisi bil v prvem planu trenerja za prvo 
ekipo? Je bilo težko, ko že na prvi spomladanski 
tekmi v Kopru nisi dobil priložnosti?
»Bilo je težko, saj sem že na pripravah vedel, da bom 
imel status četrtega tujca, saj sem bil tudi najmlajši 
izmed vseh tujcev, ampak sem verjel v svoje 
sposobnosti in, da lahko igram v prvi postavi. Zato sem 
tudi veliko treniral, saj sem vedel, da bom enkrat 
zagotovo dobil priložnost za dokazovanje. Ta je prišla 
na tekmi proti Livarju, katero sem kot kaže dobro 
izkoristil in sem ostal v prvi postavi.«
 

Tekmo proti Livarju zares si odigral dobro. 
Bi lahko prišlo do nejevolje, če te trener kljub vsemu 
ne bi uvrsti v ekipo za naslednje tekme?

»Ne, do nejevolje zagotovo ne bi prišlo, ampak občutek, 
da nisi v ekipi zagotovo ni prijeten. Ni prijetno, ko trener 
ne računa na tvoje usluge, vendar karkoli bi se zgodilo, 
bi še naprej dajal vse od sebe na treningih in čakal na 
novo priložnost.«
 

Tvoja pogodba velja do konca naslednje 
sezone. Si želiš pogodbo podaljšati? Je že prišlo do 
kakšnih pogovorov?
»Nič se še nismo pogovarjali na to temo, vendar si v 
Mariboru želim ostati še naprej, kajti sam pri sebi čutim, 
da moram temu klubu še veliko dati.«
 

Domače tekme igrate na Ptuju. Predstavlja 
to kakšno težavo?
»Seveda je to nekakšna težava, kajti zagotovo je 
najlepše igrati v Ljudskem vrtu, ampak o tem ne smemo 
razmišljati, zmeraj moramo igrati na zmago, ne glede na 
to, kje igramo. Mi moramo razmišljati samo o svoji igri. 
Mislim, da je ta ekipa sposobna biti najboljša v ligi, na 
žalost smo si v preteklosti priigrali velik zaostanek, zato 
moramo misliti samo o sebi in popraviti napake, ki smo 
jih počeli v preteklosti.«
 

Čaka nas polfinale pokala, tukaj mnogi 
vidimo priložnost, za preboj v Evropske pokale.
»V pokalu mislim da imamo velike možnosti za končno 
zmago, saj igramo v dobri formi, tudi vzdušje v ekipi je 
izjemno dobro.«
 

Prosim te, da še dve tri besede nameniš 
vašim zvestim navijačem.
»Rekel bi samo naj ostanejo takšni kot so, saj so takšni 
najboljši.«

www.nkmaribor.com

Sportska braća Dino i Deni Juričan

Dino Juričan iz Brezja je član Atletskog kluba 
''Međimurje'' koji je sudjelovao na prošlogodišnjem finalu 
Juniorskog  KUP-a Hrvatske. Zahvaljujući i njegovim 
nastupima u štafeti 4 x 400 m, koja je osvojila visoki 
plasman, Atletski klub ''Međimurje'' je osvojio drugo 
mjesto u državi odmah iza Atletskog kluba ''Dinamo'' 
Zrinjevac. Deni Juričan iz Brezja član je Čakovečkog 
plivačkog kluba u kategoriji kadeta. Podatke o njemu 
poslala nam je trenerica Gordana Nomo Nemi. Član 
kluba je od 02. travnja 2004. Do sada je osvojio brojne 
medalje u svim rangovima natjecanja od županijskih, 
preko državnih, pa do međunarodnih mitinga. Kao 
najznačajniji rezultati ističu se tri osvojene medalje na 
ovogodišnjem regionalnom natjecanju koje se održalo u 
Sisku 26. i 27. siječnja. Ostvario je vrlo dobar plasman 
na Prvenstvu Hrvatske za kadete održanom u Zagrebu 9. 
i 10. ožujka gdje je isplivao odlična vremena. U Zagrebu 
je osvojio dva 11. mjesta na 800 m slobodno i 400 m 
mješovito, 12. mjesto na 200 m leđno te 13. mjesto na 
400 slobodno. Plivači Čakovečkog plivačkog kluba 
nastupili su na međunarodnom plivačkom mitingu 
''SISAK 2008.'' koji se je održavao 10. i 11. svibnja 2008. 
u Sisku. Natjecalo se 360 plivačica i plivača iz čak 25 
klubova iz BiH, Makedonije, Kosova, Slovenije i 

Hrvatske. Najbolje rezultate 
postigao je Deni Juričan 
(1994.) osvojivši broncu 
u disciplini 400 m 
mješovito, te  4. mjesto na 
200 m slobodno. Deni je 
također na ovom 
natjecanju isplivao pet 
kadetskih normi za državno 
prvenstvo koje će se 
održati 26. i 27. lipnja 2008. 
u Zagrebu. Dosad je 
isplivao deset normi od 
ukupno dvanaest što 
pokazuje da je Deni vrlo talentiran i svestran plivač. Još 
treba dodati da je svoj sportski talent i rad potvrdio na 
ovogodišnjem proljetnom krosu 05. travnja na kojem je 
osvojio prvo mjesto. Deni je vrlo uspješan učenik i u 7. a 
razredu Osnovne škole Ivana Gorana Kovačića Sveti 
Juraj na Bregu i izvrstan je primjer učenika koje uspijeva 
usuglasiti brojne školske obveze sa izvanškolskim 
aktivnostima. Čestitamo i želimo mu puno uspjeha i 
dalje.

Mario Dobša, Gordana Nomo Nemi, 
Željko Kraljić
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Sport na 98 MHz

Ukoliko volite sport i pratite 
sportska događanja, tada 
m n o g e  a k t u a l n e  
informacije, razgovore i 
rezultate možete čuti na 98 
MHz, valu međimurskog 
županijskog radija Hrvatskog radio Čakovca. Niz godina 
novinar, urednik i voditelj sportskog programa je bivši 
mještanin Brezja Željko Kraljić. U praćenju 
kvalif ikacijske 
u t a k m i c e  
Hrvatska  Izrael 
u novinarskoj 
loži  stadiona 
M a k s i m i r  u  
Z a g r e b u  
uhvatilo ga je 
o k o  k a m e r e  
Roberta Šarića 
i z  l i s t a  
''Međimurje''. 
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Uspjesi Marte Modrić

Plivačica iz Brezja Marta Modrić uspješno se 
već nekoliko godina natječe u plivanju za Gradski 
plivački klub Međimurje iz Čakovca. Iako je još 
juniorka, natječe se i u seniorskoj konkurenciji te niže 
odlične i rezultate. Tijekom zimske sezone natjecanja 
u zatvorenim 25 metarskim bazenima Marta Modrić je 
nastupila na nekoliko značajnih natjecanja te ostvarila 
zapažene rezultate. Sezona je otvorena sa ukupno tri 
natjecanja Lige Regije 4 (kojoj pripada GPK 
Međimurje), a koja omogućava plivačima provjeru 
tjelesne pripremljenosti za buduća važnija natjecanja. 
U ovim natjecanjima osvajala je 1. mjesta u 
disciplinama 50 i 200 m leđno, 50 i 100 m leptir te 2. 
mjesta u disciplinama 100 m leđno i 100 m leptir. Ovi 
rezultati omogućili su Marti da bude proglašena za 3. 
najbolju plivačicu u Regiji 4. U Ligi Regije 4 natječu se 
jaki klubovi poput: PK Sisak, PK Osijek Žito, PK 
Olimp, te još nekolicina manjih klubova. Nakon 
Prvenstva Lige 4 uslijedila su dva međunarodna 
mitinga: Miting Mladosti i Miting rekorda koji su se 
održavali u zatvorenim bazenima PK Mladost u 
Zagrebu.  Marta Modrić je na oba natjecanja nastupila 
u disciplinama 50, 100 i 200 m leđno i 100 m 
mješovito, a najzapaženiji rezultati ostvareni su na 
Mitingu rekorda gdje je osvojila 1. mjesto u disciplini 
200 m leđno, 2. mjesto na 50 m leđno i 3. mjesto na 
100 m leđno. Prava provjera forme provjeravala se na 
Prvenstvu Regije 4 u Sisku u organizaciji PK Sisak, 
gdje su se po posljednji put mogle skupljati državne 
norme koje jamče pravo nastupa na Juniorskom i 
Općem prvenstvu Hrvatske. Na ovom natjecanju 
nastupila je u nekoliko disciplina: 50, 100 i 200 m 
leđno, 100 i 200 m leptir te 100 i 200 m mješovito, a 
ostvarila je odlične rezultate osvojivši 1. mjesta u 
disciplinama 100 m leptir i 100 m mješovito te 2. 
mjesta u disciplinama 50, 100 i 200 m leđno, 200 m 
leptir i 200 m mješovito. Ovim natjecanjima izborila je 
ukupno šest normi za Juniorsko državno prvenstvo te 
tri norme za Seniorsko državno prvenstvo. Juniorsko 
prvenstvo se održavalo u Sisku u organizaciji PK 
Sisak 22.-24.2.2008., a nastupila je u disciplinama 50, 
100 i 200 m leđno i 100 m leptir. U velikoj konkurenciji 
od čak 24 plivačka kluba iz cijele Hrvatske, juniorka je 
izborila 3 A finala u kojima je bila 6. na 50 m leđno, 7. 

na 100 m leđno i 8. na 200 m leđno. Nakon kraćeg 
odmora i oporavka, Marta Modrić je već sljedećeg 
vikenda (29.02.-02.03.2008.) nastupila na Općem 
(seniorskom) Prvenstvu Hrvatske koje se održavalo u 
Splitu u organizaciji splitskih klubova (Grdelin, Jadran, 
Mornar i POŠK) na 25 m bazenu ŠRC  Poljud. Ovo 
prestižno natjecanje gdje se natječu poznata plivačka 
imena poput Sanje Jovanović i Gordana Kožulja, 
Marta Modrić se kvalificirala u tri discipline: 50, 100 i 
200 m leđno te izborila jedno A finale na 200 m leđno, 
gdje je osvojila 6. mjesto s najboljim rezultatom 
sezone 2:25.52, te dva B finala, gdje je osvojila 2. 
mjesto na 100 m leđno s vremenom 1:08.16 i 5. 
mjesto na 50m leđno s vremenom 31.93. S 
Prvenstvima Hrvatske je sezona natjecanja u malim 
zatvorenim bazenima završena, a Martu sada očekuju 
natjecanja u otvorenim 50 metarskim bazenima.

Marina Cimerman



23

Više od 20 godina rada protugradne 
obrane u Brezju

Godine nam brzo prolaze ostavljajući nam 
brojne uspomene, a naše nam vrijeme donosi 
toplo sunce i olujne oblake sredinom ljeta. Pred 
otprilike 23 godine inženjeri Hidrometeorološkog 
zavoda u Zagrebu nakon ukazane potrebe i 
donesene odluke, odlučili su proširiti 
protugradnu obranu na području Međimurja i 
postaviti i u Brezju jednu od svojih lansirnih 
rampi. Preko predsjednika Mjesnog odbora 
Brezja u ono vrijeme Ivana Hergotića, tražila se 
jedna osoba te lokacija za postavljanje rampe 
za lansiranje raketa. Nije bilo baš zainteresiranih 
jer naknade za tu djelatnost nisu primamljive, a 
obaveza ima puno. Pošto je vrijeme prolazilo, a 
rezultata nije bilo, u aktivnosti su se uključili i 
stručni ljudi iz protugradne obrane Međimurja 
gospoda Bičak, Jurčec i Horvat, koji su uspjeli 
zainteresirati Antuna Trstenjaka, a kasnije mu i 
znatno pomoći oko uspostavljanja same 
lansirne rampe. Nakon uspješne teoretske i 
praktične obuke i kasnije strogih testova za 
provjeru znanja u Radarskom centru u 
Varaždinu, što se provodi prije svake sezone 
obrane od tuče, naš je raketar Tonč započeo 
svoju službu dugu 7 godina. U razgovoru s njim 
on se rado prisjeća da je u sezoni uspješno 
lansirao od 70-80 protugradnih raketa. 
Stručnjaci Zavoda rampu su postavili izvan sela, 
200 metara jugozapadno od stare škole, na 
poljoprivrednoj parceli raketara i to Ugovorom 
definirali. Pored same lansirne rampe i 
pripadajućih instalacija, nalazi se još i metalni 

kontejner iz kojeg se operativno djeluje po 
nalogu Radarskog centra iz Varaždina putem 
odgovarajuće UKV veze te spremište raketa, 
generator sa tekućinom  otopinom srebrnog 
jodida, a cijeli je prostor još i ograđen jakom 
ogradom i propisno uzemljen. Nakon nekoliko 
godina vrlo uspješnog rada raketara Antuna 
Trstenjaka, pojavila se zakonska obaveza da 
svaka lansirna rampa mora imati po dva 
raketara u dežurstvima po 12 sati tijekom dana. 
Njemu je dano za obvezu da si u Brezju 
pronađe drugog raketara, ali to nije bio lak 
zadatak pa je trebalo nešto vremena dok je 
drugi raketar Franjo Hergotić započeo s 
dežurstvima nakon  svog radnog vremena u 
samoposluzi kao trgovac. Pošto je Tonč imao 
dosta posla u poljoprivredi, njemu je na taj način 
dobro došlo rasterećenje jer je nesmetano 
mogao u poslijepodnevnim satima obaviti svoje 
poslove. Taman kad su se, kroz protekle četiri 
godine, najbolje priviknuli na zajednički rad 
1992. godine Antun se, radeći u poljoprivredi, 
teže ozlijedio, te je bio prisiljen ostaviti na neko 

Raketari Slavu i Franju Hergotić snimljene kod lansirne 
postaje 2000 god. tokom sezone obrane od tuče

Potvrde koje nakon uspješnog obrazovanja
dobivaju  raketari prije svake sezone obrane od tuče



vrijeme službu, a Franjo je morao odmah tražiti 
sebi drugog raketara. Nije ga nalazio pa mu je 
bila prisiljena pomagati supruga Slava, prvo 
dežurajući kod radio stanice i održavajući vezu 
za Radarskim centrom, a kasnije, nakon obuke, 
i sve ostalo kao drugi ravnopravni raketar na 
lansirnoj rampi broj 10.  Kada se Antun 
oporavio, nije se više želio time baviti zbog 
obveza u poljoprivredi. Razgovarajući malo s 
raketarima kroz sve ove godine kako se oni 
bave ovom aktivnošću, njima je najteže kada 
prema iskustvu moraju djelovati na tučonosne 
oblake, a nemaju čime jer nema dovoljno 
raketa. Da bi se donekle kompenzirala 
besparica u protugradnoj obrani, uvedeni su 
generatori, koji se pale po nalogu Radarskog 
centra više sati prije dolaska ciklone sa 
oblacima. Oni su nešto manje učinkoviti od 
raketa kojima se uspješno djeluje iznad Brezja i 
šire okolice do Macinca, Pušćina, Belice, Novog 
Sela Rok, Vratišinca, Gornjeg Zebanca u čijim 
mjestima  također postoji protugradna obrana 
koja se dopunjuje s našom, već prema ocjeni 
Radarskog centra.  Prema riječima Franje 
Hergotića, raketara sa dvadeset godišnjim 

Raketar Franjo Hergotić na lansirnoj postaji u pripremi 
ovogodišnje sezone obrane od tuče

Raketar Antun Trstenjak ispred njegove kuće stare 
stotinjak godina
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iskustvom na spomenutoj lansirnoj rampi, 
protugradna obrana traži velika odricanja od 
svakodnevnih aktivnosti u obitelji u vremenskom 
razdoblju od početka svibnja do početka 
listopada kada sezona obrane završava. 
Pripreme počinju prije sezone kompletiranjem 
opreme, dopreme raketa i otopine, a kasnije 
kroz sezonu na osnovu svakodnevnih 
podnesenih izvješća u određeno vrijeme  
doprema se sve ono što je nužno za nastavak 
aktivnosti na rampi. Prilikom tih kontakata preko 
radio veze dva se puta tijekom dana daju i 
precizne meteorološke informacije i moguća 
najava za djelovanje na tučonosne oblake. 
Pošto već tako dugo obnaša tu dužnost, već po 
boji oblaka i zvuku grmljavine može ocijeniti 
ozbiljnost prijetnje nevremena koje se približava. 
Na kraju teksta želimo im svima još puno 
zdravlja, i manje posla na lansirnoj postaji.                                                                                            

Nikola Hergotić



Povratak u prošlost 

Ana i Ivan Katanec s djecom, 1917. Ana Jesen, 1919.

Martin Petričević (desno), zoološki vrt u Budimpešti, 1930.

Marija Borković i Franjo Mezga, 1932.

Katarina Gabrić s učenicima u Brezju

svadba Katarine Strah i Ivana Katanca
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Iza (slijeva nadesno): Marija Horvat, Terezija Šafarić, 
Klara Šafarić, Marija Trstenjak
Naprijed: (slijeva nadesno): Marija Trstenjak, Rozalija 
Buhanec, Marija Medlobi (1952.)

na poleđini piše ''Na sjećanje obitelji Medlobi od Vučić 
žanice i Tušek Denise. U Brezju, 29.VI.53.'’

na poleđini piše ''U Brezju 28.XII.1956. Uspomena 
Familijama Medlobi Josipa i žene Jelene Svojoj Deci''

Graditelji streljane: Damir Marciuš, Martin Petričević, 
Vladimir Barlek, Juraj Jesen, Marijan Mezga, Ivan 
Hergotić, Petar Škvorc (radilo se od 1978. do 1983.)

Proslava 20. godišnjice DVD-a Brezje (1974.)

Mladići iz Brezja (oko 1958.). Gore: Franjo Horvat, 
Antun Novak, Ivana Šafarić, Slavko Okreša. Dolje: 
Antun Posedi, Mio Hren, Pavao Perko
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Foto vremeplov :

SVLAČIONICA NK HAJDUK 

ULICA MIHALKOVIĆ - KOZAR
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KAPELICA

Stare kuće

Prema podacima iz Prostornog plana uređenja Općine Sveti Juraj na Bregu Brezje je najgušće 
naseljeno u Općini i s najvećim indeksom rasta. Za 2011. predviđa se da će Brezje imati 893 stanovnika (2001. 
je bilo 765), a 2021. 1044 stanovnika. Kako se povećava broj stanovnika tako je sve više novih kuća te 
nadograđenih i obnovljenih starijih, dok je starih kuća u Brezju tek nekoliko. Kako bismo stare kuće očuvali 
barem u fotografiji i barem 
malo stekli dojam kako je 
naše selo izgledalo nekad, 
obišli smo naše selo. Autor 
fotografija je Duško 
Nagrajsalović.

Željko Kraljić
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Brezje u ''Međimurskoj povijesti''

Godine 2006. izdana je knjiga Vladimira 
Kalšana ''Međimurska povijest'' (Tiskarnica 
Ritonja, Čakovec, 2006.). Knjiga je podijeljena na 
trinaest dijelova: Uvod, Pretpovijest, Rimljani u 
Međimurju, Zrinski u Međimurju, Na pragu novog 
doba, Brze promjene, Pod Mađarima u Austro  
ugarskoj monarhiji, u državi južnih Slavena, U 
drugom svjetskom ratu, Pod komunističkom vlašću 
1945.  1990., U samostalnoj Republici Hrvatskoj i 
zaključak. Ljubitelji povijesti Međimurja pronaći će 
brojne zanimljivosti o prošlosti Međimurja, a mi 
smo iz knjige izdvojili dijelove u kojima se 
spominje Brezje. Iz druge polovine 17. stoljeća 
sačuvana su dva popisa plemstva u Međimurju. 
Jedan je od 22. veljače 1672., a drugi od 6. 
listopada 1682. godine. Više od jednog konjanika 

1672. godine između ostalih davao je međimurski 
plemić Stephanus Horvath aliter Bubmilovich 
(Stjepan Horvat ili Bubmilović), Brezje 2. 
Godine 1718. u čakovečkom vlastelinstvu Brezje 
je smješteno u Judicatus Sztanetinecz, zajedno sa 
selima Stanetinec, Martinuševec, Tupkovec, 
Lohovec, Gornja Dubrava ili Domboru, Donja 
Dubrava, Gornji Mihaljevec, Badličan, Preseka, 
Hernje, Borke, Prhovec ili Velika i Mala Otovičina, 
Goričica, Vugrišinec i Grdinec, Ganica, Slakovec, 
Bogdanovec, Dragoslavec i Lopatinec. 
Horvat, Horvath, plemići, staro hrvatsko plemstvo. 
Braća Juraj i Ivan Horvat prvi se puta spominju 
1623. godine kao vlastelini u Turčišću. U 17. 
stoljeću obitelj ima posjede u Brezju i još nekim 
selima. Pod Mađarima u Austro  Ugarskoj 
imena svih naselja u Međimurju bila su 1896. 

godine mađarizirana. Brezje je imalo naziv 
Nyireszfalva (spojene su mađarske riječi breza i 
selo). Kada je Hrvatski sabor 29. listopada 1918. 
raskinuo sve državnopravne odnose s Austro  
Ugarskom Međimurje je ostalo izvan Hrvatske. U 
Međimurju se nezadovoljan narod pobunio, a 
Mađari su proglasili prijeki sud. Vješanjem, 
strijeljanjem i drugim oblicima odmazde pobijeno 
je 105 ljudi, a jednu žrtvu imalo je i Brezje. 
Posebna komisija Ministarstva šuma i rudnika 
Kraljevine Srba, Hrvata i Slovenaca u lipnju 1926. 
završila je elaborat o ''Procjeni međimurskih šuma 
tvrtke Slavonija d.d.'' za industriju drva u Zagrebu. 
Komisija je 15. travnja doputovala u Čakovec kako 
bi pogledala stanje šuma i prikupila sve potrebne 
podatke za obračun njihove vrijednosti, a uz ostala 
naselja komisija je posjetila i Brezje. Prvi značajniji 
sastanak članova KPH održan je u šumi Zelenbor 
između sela Brezja, Lopatinca i Malog Mihaljevca 
početkom lipnja 1941. godine. Potom je 29. lipnja 
1941. godine na istome mjestu održan sastanak 
na kojem je bilo prisutno trideset vodećih 
međimurskih komunista. Odmah nakon završetka 
rata 1945. pristupilo se nastavku elektrifikacije 
Međimurja. Elektrifikaciju su organizirali mjesni 
odbori koji su imali zadaću prikupiti novac, ishoditi 
potrebnu dokumentaciju, nabaviti potrebni 
materijal, angažirati izvođače radova, zidare za 
građevinske radove i električare za 
elektromonterske radove i organizirati dobrovoljni 
rad. Brezje je struju dobilo 1953. Godine. Godine 
1955. reorganizacijom komunalnog sustava u 
Međimurju je bilo predviđeno ustrojiti deset općina, 
a Brezje je bilo u općini Lopatinec koja  je imala 
5062 stanovnika. Međimurska županija podijeljena 
je u četiri vodoopskrbne zone. Brezje je u ZONI II 
koja se prostire središnjim dijelom Međimurja 
visinski smještena između 180 i 200 metara 
nadmorske visine. Vodom se opskrbljuje iz zdenca 
Z-1 crpne stanice ''Nedelišće'' i vodospreme 
''Lopatinec''. 

Željko Kraljić
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Zapisi iz prošlosti

U ovim tekstovima prepisani su od riječi do riječi stari 
tekstovi...

-1-
Mesni N.O. Sveti Juraj na Brego Vanjski
Broj 877/1945
Dne 21. Kolovoza 1945.
Predmet: Naplata Modreg Galica.

Platežni nalog

Franjevačkom Samostanu u 
Čakovcu.

Poziva se gornji naslov Da odmah isplati Podignotug. 
Modreg galica kod Medlobi Ivana u  Brezju 28 jula 1945 
21 Kilo po ceni od 26. dinara koji iznosi 546. Dinara. 
Slovom Pet stotina Četrdeset Šest dinarov. Ako gornji 
naslov odmah neisplati Rečeno Svoto smatra se 
Saboterom Proti Državnom Dobro ibiti če Pozvani na 
odgovornost. Ito putem pošte ili Venceljera. 
Napomenuti je ito Daje galic podignuti za Zasad Breg.
      Smrt Fašizmu Sloboda Narodu!
Tajnik.                                                                                    
Pretsjednik.

-2-
Predmet: ostavka na predsjedništvu vatrogasnog 
društva Brezje. DVD, Upravni odbor, Brezje. Dole 
Potpisani Petričević Martin podnašam naslovu sljedeću 
ostavku. Ostavka. Ovime se zahvaljujem na 
predsjedništvu DVD-a u Brezju. Razlog moje ostavke 
jest sljedeći: kako se nisam 
mogao slagati sa nekoliko 
članova istog društva zbog 
gradnje vatrogasnog doma 
te su isti članovi meni 
prijetili tučnjavom. Te time 
molim Upravni odbor istog 
društva da me razriješi 
moje dosadašnje dužnosti. 
U nadi da će mi se ostavka 
u v a ž i t i  o s t a j e m  s a  
drugarskim pozdravom. 
Smrt fašizmu  sloboda 
narodu ! Potpis: Petričević 
Martin (04. travnja 1957.) 

-3-
Dostavlja se izvještaj o radu osnovne škole Brezje na 
kraju II. polugodišta 1958./59. godine i to:
Na ovoj školi nastava se vrši u 2 odjeljenja. Odjeljenja su 
kombinirana od I. i II. razreda ukupno 18 učenika, i 
odjeljenje III. i IV. razreda sa 20 učenika. Sveukupno 38 
učenika. Oba odjeljenja vodi 1 učitelj. Nastava se vršila 
po planu i programu, koji je razrađen za cijelu godinu po 
predmetima i mjesecima. Mjesečni planovi razrađeni su 
na tjedne u pripremama koje je vodio učitelj.
Planirano gradivo podano je djeci uz pomoć 
promatranja, ekskurzija, nastavnih sredstava i 

praktičnih radova. 
Idejnost u nastavi sprovađala se putem predmeta. 
Učitelj ove škole u mjesecu IX. i X. nalazio se u bolnici i 
bolovanju od 21.IX.  12.X. 58. god. te se nastava nije 
održavala jer nije bila osigurana zamjena, što je kasnije 
utjecalo na obradu daljnjih metodskih jedinica u 
programu. U mjesencu prosincu učitelj se nalazio na 
klimatskom liječenju, zamjenu su vršile učiteljice iz 
Centralne škole Lopatinec od 2.XII.  25.XII. 1959. 
godine. U I. razredu 2 učenika ponavljala su razred. Rad 
s roditeljima bio je dosta dobar, što se naročito isticalo 
putem društva ''Naša djeca'', samo što su tu uglavnom 
radili radili roditelji boljih učenika, dok slabijih učenika 
roditelji nisu se odazivali niti na sastanke. Vjeronauk 
polazilo je iz II. razreda za prvu pričest od 12 učenika. 
Disciplina je dobra. Učenici ove škole štede 90 %. Visina 
svih uloga bila je 9. 000.-dinara. Slobodne aktivnosti: 
pjevački zbor u kojem sudjeluju svi učenici, zatim 
sportske organizacije, kao što je nogomet, odbojka, 
streljaštvo. Dodtna odgojno  obrazovna područja nisu 
bila organizirana. Učenici ove škole priredili su priredbe 
prigodom praznika, kao što je 29.XI., 1.I., 8.III., 25.V. i 
20.VI. Djeca su nastupala pjesmama, recitacijama, 
kraćim igrokazima i kazalištem lutaka, koje je proradilo 
ove godine uz pomoć Narodne omladine. U selu je 
održano 7 predavanja političkih, privrednih i 
zdravstvenih, dok tečajevi nisu bili organizirani. U selu 
postoji knjižnica s ukupnim brojem 282 komada knjiga. 
Knjige su uglavnom stare pročitane, sredstva u selu 
nema za nabavu novih, osim što je osigurano po 
budžetu za nabavu istih koje su svote vrlo malene. 
Budžet ove budžetske godine iznosi: 165.000.- dinara, 
od toga utrošeno po partiji 54/1, 68.000.- Dinara za 
pođenje tavana i dovršenje ograde, dok ostale partije i 
pozicije nisu utrošene. Ograda je još uvije u gradnji, što 
nam izlazi u susret Narodni odbor općine Čakovec u 
dodjeljivanju sredstava iz budžetske rezerve. U ovoj 
godini predviđeno je postaviti jednu peć u stan, jer su 
stanovi bez peći. Školski odbor broji 7 članova, od toga: 
1 radnik, 2 zemljoradnika, 1 zanatlija, 2 domaćice i 1 
prosvjetni radnik. Muških 5 ženskih 2. Članovi SK-a 3. 
Školski odbor održao je 6 sjednica. Raspravljalo se o 
slijedećim: socijalni sastav djece, polazak, disciplina, 
higijena, materijalna strana škole, zatim školski vrt, 
školsko igralište, školska imovina /zemljište/, školski 
voćnjak. Jedan od najvažnijih zadataka bio je popoditi 
tavan i dovršiti ogradu. Bilo je govora i o ovezanosti 
ško lskog odbora  sa  druš tveno masovn im 
organizacijama, naročito društvo ''Naša djeca'' i Crveni 
križ /o radu kuhinje/.  Na školi radi 1 učitelj u nižim 
razredima I.  IV. Usavršavanje provodi putem raznih 
pedagoških listova i časopisa. Učitelj radi u 
vanškolskom radu u društveno masovnim 
organizacijama, zamjenik sekretara OOSK-a Brezje, 
tajnik DVD-a, član upravnog odbora CK-a, tajnik društva 
''Naša djeca'', predsjednik streljačke družine i komandir 
čete predvojničke obuke Mjesnog ureda Lopatinec.
Upravitelj škole: 
Vidačić Stjepan
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-5-
Članovi DVD-a Brezje obavili su 14. kolovoza 1964. godine popis domaćinstva. Popisali su 76 domaćinstva 
(gazdinstva), a ovdje su navedeni u stupcima u redoslijedu prema originalnom zapisu: 
Josip Medved Ivan Šafarić Josip Medlobi Franjo Mezga
Franjo Vidović Marija Perko Ivan Vidović Ivan Horvat
Josip Štrukelj Marija Šafarić Franjo Klobučarić Martin Petričević
Ivan Pleh Ivan Perko Pavao Vidović Ivan Gavez
Stjepan Vinković Tereza Jalušić Ivan Hergotić Florijan Fučec
Franjo Pleh Josip Šafarić Franjo Hergotić st Valent Domjanić
Josip Hren Ivan Crnčec Franjo Hergotić ml Josip Pajnogač
Franjo Trupković Ivan Katanec Franjo Toplek Petar Škvorc
Tomo Posedi Tomo Perko Stjepan Mihalković Ana Škvorc
Antun Jesen Josip Hrustek Ivan Toplek Ivan Medlobi
Mijo Škvorc Franjo Zadravec Ivan Šoltić Antun Novak
Verona Katanec Franjo Buhanec Kata Vinković Stjepan Barlek
Pavao Šafarić Stjepan Mustač Stjepan Srnec Franjo Barlek
Josip Horvat Eva Trstenjak Gabor Kamenar Bara Barlek
Juraj Jalušić Juraj Trstenjak Ivan Turk Josip Kovačić
Stjepan Slunjski Vida Fic Stanko Vučković Matija Šafarić
Stjepan Trupković Mijo Fic Juraj Turk Valent Turk
Ignac Strah Ivan Novak Petar Treska Mijo Hren
Klara Domjanić Blaž Mesarić Kazimir Novosel Ivan Hren

-6-
Skupština općine Čakovec
Mjesna zajednica Brezje
Broj: Očev. I./1969.
Brezje, dne I.7.1969.

Mjesna zajednica Brezje, na temelju člana 14 stav 1 odluke o održavanju i popravku seoskih puteva Službeni 
Vijesnik Kotara Varaždin Broj 11/1966 godine.
RJEŠENJE
1. Jalošić Juraj iz Brezja kbr. 15 dužan je:

a) do 15.XI.1969. godine, očistiti jarak, odvodni kanal razgrnutu šljunak ili zemlju i popraviti seoske puteve 
na poljskim putevima u selu Brezju što odgovara radnoj snazi, redovno zaduženje za 1969. godinu 3 radnika 
ukupno 24 sata. 

b) do 15.X.1969. godine posjeći drveće ili granje drveta koje onemogućava sušenje ili zračenje puta ili 
ometa normalno odvijanje saobraćaja na poljskim putovima u Brezju.

c) Ako imenovani ne izvrši svoju obavezu po a i b naplatit će se od njega prisilnim putem iznos od N Dinara 
________ slovima ___________________ Novih dinara.

OBRAZLOŽENJE
Zbor birača sela Brezje održanog 29. marta 1969. donio je zaključak, da se održavanje i popravak seoskih 

puteva sastoji u čišćenu (prekopavanju) jarkova graba odvodnih kanala,uređenju i čišćenju propusta i vodotoka.
Sjećenju drveća ili klaštrenju grana, ako dravo kao takovo kao i njegove grane onemogućavaju zračenje ili 

sušenje puta ili normalno odvijanje saobraćaja na poljskom putu duž zemljišta odnosno vlasnika ili uživaoca.
Zbor birača odredio je i iznos novčane vrijednosti za pojedine obaveze. Za obaveze pod a i b novčani iznos 

vrijednosti radne snage 1 radnik odnosno težak iznosi N dinara 24. 
Novčani iznos vrijednosti određenih u dispozitivu ovog rješenja može obaveznik uplatiti ako ne namjerava 

izvršiti svoju obavezuu naturi, ali uplatu treba izvršiti unutar određenog roka za pojedine obaveze. Ako obaveznk u 
opomeni u određenom roku ne izvrši rješenjem utvrđenu obavezu naplatit će se odgovarajući novčani iznos 
prinudnim putem. 

Protiv ovog rješenja može se izjaviti žalba Odjelu za stambene i komunalne poslove SO Čakovec, u roku od 
15 dana od dana uručenja rješenja. Žalba se predaje neposredno, šalje se poštom ili usmeno izjavi na zapisnik na 
____________________ ili odjelu za stambene i komunalne poslove SO Čakovec.

Žalbu treba taksirati sa 3 N dinara Adm takse.
Ovo rješenje je oslobođeno od takse po Čl. 18 OZAT-a.
Predsjenik MZ
Katanec Ivan
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POVIJEST ŠKOLSTVA U OPĆINI 
SVETI JURAJ NA 
BREGU OD 1950. DO 1965. GODINE

Učenica OŠ Ivana Gorana Kovačića Dajana Šarić 8. a ovaj je rad 
prezentirala na Županijskom natjecanju iz povijesti, a mentorica je 
bila učiteljica Martina Šoštarić. Prenosimo dio teksta. U 
Spomenici koju je izdala OŠ Ivana Gorana Kovačića Sveti Juraj 
na Bregu prigodom obilježavanja četrdesete obljetnice izgradnje 
školske zgrade (1965.  2005.), moju je pozornost privukla 
rečenica: «Dug je bio put od prve škole, kuće slamom pokrivene i 
prvog učitelja…». Zainteresirala sam se i poželjela istražiti sve o 
školstvu u mom kraju. Tema mog istraživačkog rada je Povijest 
školstva u općini Sveti Juraj na Bregu od 1950.  1965. godine. S 
povijesnom grupom posjetila sam Državni arhiv u Varaždinu, 
Arhivski sabirni centar Štrigova  u kojem sam našla mnogo starih 
dokumenata o našoj školi. Iz njih se mogu iščitati mnogi podaci, ne 
samo o broju učenika i imenima učitelja, nego i o raznim 
aktivnostima koje su oni imali tijekom školske godine. Kad sam 
uzela u ruke stari registar o školama naišla sam na zanimljiv 
podatak: kad je učitelj bio bolestan, nastava se nije održavala 
mjesec dana jer nije bilo zamjene. U Štrigovi sam najviše 
podataka prikupila iz NOO Lopatinec i NOK Čakovec. Najkorisniji 
podaci bili su u dokumentima koji su se slali Narodnom odboru 
kotar Čakovec, Odjelu za prosvjetu i kulturu. U našem školskom 
arhivu iz starih imenika ispisala sam broj polaznika za pojedine 
školske godine, nastavne predmete, aktivnosti učenika, te njihove 
učitelje. Iz Školskog muzeja u Zagrebu dobila sam podatke samo 
za školsku godinu 1938./39., pa mi je to koristilo za usporedbu 
broja učenika. Pri obradi ove teme proučila sam knjigu dr. Franke 
Bauk: Povijest školstva i prosvjete u Međimurju. Tema je 
razrađena po školama u pojedinim naseljima, jer smatram da se 
tako dobije najbolji pregled. O općini Sveti Juraj na Bregu navela 
sam najbitnije podatke. 

ŠKOLA U BREZJU
Školu u Brezju osnovala je 1942. g. mađarska vlast, a prije su 

djeca iz Brezja pohađala školu u Šenkovcu i Lopatincu. Nastava 

se odvijala u kući obitelji Katanec, gdje je kao učionica služila 

prostorija. U Osnovnu školu u Brezju u šk. god. 1950./51. upisano 

je ukupno 13 djece, a učiteljica je bila Anđela Hranjec. U šk. god. 

1951./52. otvara se peti razred sa 10 učenika, a isto toliko učenika 

ima u prvom razredu. Sve njih poučava učiteljica Hranjec. Šk. god. 

1952./53. škola prvi puta postaje šestogodišnja. Dolazi nova 

učiteljica koja poučava u prvom razredu 11 dječaka i 6 djevojčica. 

Ove godine zgrada škole u Brezju u potpunosti je dovršena 

zajedničkim radom svih mještana. Učiteljica Klara Toplovec 

poučavala je  šk. god. 1953./54. u prvom razredu 10, a šestom 8 

učenika. Škola u šk. god. 1954./55. nosi naziv Narodna 

šestogodišnja škola u Brezju, a u prvom razredu učitelj Stjepan 

Vidačić poučava desetero djece. Broj učenika u šk. god. 1955./56. 

se smanjuje pa je škola postala četverogodišnja. Na školi je 

zaposlen Stjepan Vidačić i vodi brigu o cjelokupnom radu u školi u 

koju polazi 45 učenika u dva odjeljenja. Nastava se održava u 

jednoj učionici, dugačkoj 10 m, a širokoj 7 metara. Kao honorarni 

radnik radi čistačica. U prvi razred upisano je 13 učenika. Šk. god. 

1956./57. u prvi razred upisano je 7 učenika, a slijedeće 13. 

Osnovna škola Brezje postaje područna škola, matična škola je u 

Lopatincu. Upravitelj Vidačić na kraju šk. god. podnosi izvještaj 

školi u Lopatincu. Iz izvještaja saznajem da se nastava vršila u 

dva odjeljenja. Odjeljenja su bila kombinirana od I. i II. razreda, 

ukupno 18 učenika, i odjeljenje III. i IV. razreda sa  20 učenika. 

Oba odjeljenja vodi Vidačić. Najviše me iznenadio podatak da je 

učitelj tijekom IX. i X. mjeseca bio na bolovanju i nastava se nije 

održavala, jer nije bila osigurana zamjena. Djeca su mogla 

sudjelovati u slobodnim aktivnostima: zbor, nogomet, odbojka i 

streljaštvo. Rad s roditeljima osiguran je putem društva «Naša 

djeca». Od 1960. g. broj stanovnika se povećava, pa tako i broj 

upisanih u šk. god. 1959./60., 21 učenik polazi prvi razred. 

Područno odjeljenje Brezje, matična škola Lopatinec, u šk. god. 

1960./61. broji ukupno 43 učenika, u dva odjeljenja. Broj 

stanovnika u Brezju je 363, a broj učenika upisanih u prvi razred je 

11. U prvi razred šk. god. 1962./63. upisano je samo 5 učenika, a 

ukupno ih ima 41. Svi polaze jedno kombinirano odjeljenje. Šk. 

god. 1963./64. ukinut je četvrti razred, a od I.  III. razreda ima 

ukupno 25 učenika. Na kraju prvog polugodišta, u drugom razredu 

negativno je ocijenjeno čak 57% učenika, navodi direktor škole u 

Lopatincu. Za tako slab rezultat ima više razloga: tri razreda rade 

u jednom odjeljenju, a vodi ih nastavnik koji prvi put radi u 

kombiniranom odjeljenju, pa se nije dovoljno snašao u tom radu. 

Broj učenika kontinuirano se smanjuje, pa je 1967. ukinuto 

područno odjeljenje u Brezju. 

ZAKLJUČAK
Na prostoru općine Sveti Juraj na Bregu u razdoblju od 1950.  
1965. uglavnom je svako selo imalo svoju školu. Najviše 
problema imali su sa školskim zgradama, iako su to najčešće bile 
prostorije preuređene u učionice. Kad pak se pronašao prostor, 
teško je bilo dovesti učitelje jer su teško pronalazili adekvatan 
smještaj. Nastava Osnovne škole Sveti Juraj na Bregu odvijala se 
čak na pet mjesta: zgrada stare škole, Društveni dom, Vatrogasni 
dom, zgrada bivše Općine i «Kasa» Vučetinec. Iako je već 1951. 
godine donesen prvi nastavni plan i program za osmogodišnje 
osnovne škole, situacija je u mojoj općini bila otežana. Godine 
1956. bio je slijedeći raspored školskih područja u općini: 1. 
Narodna šestogodišnja škola Lopatinec obuhvaća učenike od I.  
VI. razreda iz Lopatinca, Leskovca, Vučetinca, Okruglog Vrha i 
Frkanovca, te učenike iz V. i VI. razreda iz Brezja i Dragoslavca, 2. 
Narodna šestogodišnja škola Zasadbreg  obuhvaća učenike iz 
Zasadbrega te učenike V. i VI. razreda iz Malog Mihaljevca i 
Knezovca, 3. Narodne četverogodišnje škole u Brezju, 
Dragoslavcu, Knezovcu i Malom Mihaljevcu obuhvaćaju učenike 
od I.  IV. razreda sa svojih školskih područja. Broj školskih 
polaznika nekad je bio puno veći nego danas, a broj učitelja koji su 
ih poučavali bio je znatno manji. Uglavnom svaki učitelj poučavao 
je u razrednoj nastavi, a ako je škola bila i predmetna, onda još čak 
nekoliko predmeta. Učitelji su bili suočeni s problemima kojih 
danas gotovo da i nema: nepohađanje nastave u vrijeme 
sezonskih poslova u polju i lošeg vremena, nedostatak nastavnih 
sredstava i pomagala i uopće opremljenost učionica. Učenici su 
mogli sudjelovati u izvannastavnim aktivnostima kojih danas 
nema u našoj školi: izviđačka grupa, cvjećarska, domaćinska, a 
kao nastavni predmet bilo je i domaćinstvo. Generacija učenika u 
1963./64. godini čak su učili i ruski jezik. Pitanje školstva u Općini 
Sveti Juraj na Bregu od 1950.  1965. godine još nije objašnjeno na 
zadovoljavajući način, ali ovo je prvi rad uopće da to netko 
spominje.
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Matematičari s prepoznatljivom 
adresom

Osnovna škola Ivan Goran Kovačić u Pleškovcu 
godinama unatrag slovila je kao "matematička škola". 
Uspjesi koje su njihovi učenici i mentori nizali i danas 
su predmet razgovora u prosvjetnim krugovima, a 
nove generacije predavača u toj školi nastoje zadržati, 
rekli bismo, dobar rejting. Uzor imaju u Josipu Peteku, 
prof., i Jeleni Haček, prof., danas ravnateljici škole, 
koji su 90. godina prošlog stoljeća započeli trend 
uspjeha na matematičkim natjecanjima. Osnovnu 
školu Ivan Goran Kovačić u prvi je plan lani stavio 
državni tajnik Nevio Šetić, u Puli na državnom 
seminaru s temom "Zornost". Pred približno petsto 
predavača matematike iz cijele Hrvatske Šetić je ovu 
ustanovu istaknuo kao primjer škole u kojoj se "načelo 
zornosti primjenjuje u odličnom obliku". To se 
ponajviše može zahvaliti Josipu Peteku koji je, 
angažirajući obrtnike poznanike, osmislio elemente i 
tijela pomoću kojih djeci zorno predočuje i objašnjava 
kvadrate, kubike, četvorne hvate,... - Na zid kraj ulaza 
u školu postavili smo mrežu koja označava veličinu 
jednog četvornog hvata. Djeci je to danas teško 
zamisliti, odnosno zapamtiti, a često čuju taj izraz. 

Nema sumnje 
da naši učenici 
vrlo dobro 
znaju da je 
jedan čhv isto 
što i 3,59665 
m e t a r a  
kvadratnih jer 
to svaki dan 
vide dolazeći u 
školu. Imamo 
još cijeli niz 

takvih elemenata 
koji nam pomažu 
da djeca brže i 
lakše shvate 
m a t e m a t i č k e  
pojmove - priča 
Josip Petek čiji 
mladi kolega 
Željko Kraljić 
pokazuje sklonost 
metodici. - Iako 
radim natjecateljsku matematiku, više sam okrenut 
metodici. U posljednjih godinu dana objavio sam dva 
teksta u matematičkom metodičkom časopisu 
''Matematika i škola''. Osmislio sam i napravio web 
stranicu www.matka.afu.hr i zajedno s kolegom 
Petekom poslao prijedlog rada za 3. državni kongres 
koji se u srpnju održava u Zagrebu. Možda trenutno 
ne blistamo na natjecanjima, ali nismo ni za stajanje u 
zapećku, kaže uz osmijeh Željko Kraljić. Ove godine 
Osnovna škola Ivan Goran Kovačić. dala je 
županijskog prvaka među 4. razredima - Nikolu 
Pintarića, čija je mentorica Sanja Kovač. U 
konkurenciji 5. razreda Tonko Sabolčec zauzeo je 
drugo mjesto, a među 7. razredima Marija Horvat 
plasirala se na treću poziciju. Odličan Tonko Sabolčec 
je županijski prvak iz geografije i tehničke kulture, 
čime je stekao pravo natjecanja na državnom 
natjecanju iz geografije i tehničkog jezika te 
regionalnom natjecanju iz matematike. Brojni drugi 
matematičari te škole - Marija Horvat, Natali Jagec, 
Filip Rustek, Andreja Zadravec, Lea Perhoč, Ivan 
Novak, Benjamin Horvat i Lucija Pergar, ostvarili su 
dobre plasmane u svojim dobnim skupinama. 
Uglavnom su među deset najboljih u Međimurskoj 
županiji.

Aleksandra Ličanin

Mali Brezovčani na krosu

Magdalena Doležaj iz Brezja svojom brzinom i upornošću osvaja visoka mjesta na krosevima koje organizira 
Atletski klub Međimurje podno zidina Starog grada u Čakovcu. Prošle godine 31. ožujka, kao učenica prvog 
razreda dotrčala je do trećeg mjesta na proljetnom krosu u konkurenciji 30 učenica. Dana 20. listopada prošle 
godine, kao učenica drugog razreda na jesenskom je krosu bila druga u konkurenciji 37 djevojčica, a 05. travnja 

ove godine osvojila je četvrto mjesto u 
konkurenciji 29 učenica. Njezina mlađa 
sestra Margareta prvi put je kao 
učenica prvog razreda sudjelovala u 
krosu i dotrčala je do četrnaestog 
mjesta.  Treba pohvaliti našu osnovnu 
školu. Na proljetnom krosu ove godine 
bilo je čak 107 učenika iz Osnovne 
škole Ivana Gorana Kovačića Sveti 
Juraj na Bregu (najviše od svih 
međimurskih škola), a među njima su 
bila brojna djeca iz Brezja. Među njima 
treba istaknuti i učenika drugog razreda 
Jana Krnjaka koji je osvojio šesto 
mjesto u konkurenciji 26 učenika.

Željko Kraljić
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Djeca na Brezijadi Pogled sa strane

A gdje ćemo se igrati ?
Selo Brezje ima u idućim desetljećima perspektivu stalnog 
porasta broja stanovnika. U našem mjestu javlja se potreba 
za novim sadržajima koji će obogatiti život mještana, a 
jedan veliki nedostatak je što nemamo dječje igralište. 
Pored vrtića su klackalica i dvije njihaljke te mali tobogan. 
Nogometaši su uredili pješčanik za djecu. I to je sve. Za 
mjesto koje godišnje dijeli više od sto novogodišnjih dječjih 
poklona premalo. Bilo bi jako lijepo vidjeti u što skorije 
vrijeme dječji park koji bi sadržavao igrala, ljuljačke, 
mostiće, njihaljice, klackalice, penjalice, tobogane, vrtuljke... 
Želimo li maknuti djecu od televizora i računala te ih 
potaknuti na boravak vani, kretanje i druženje, dječje 
igralište je najbolje rješenje. Volimo govoriti da su djeca 
naše najveće blago, da je dječji osmijeh neprocjenjiv. Bilo bi 
onda krajnje vrijeme da se dogovorom Mjesnog odbora, 
mjesnih udruga i poduzetnika napravi nešto konkretno. I 
tada neće biti problem odgovoriti na pitanje u naslovu.

Željko KraljićMlade nogometne snage iz Brezja

Nogometni klub ''Hajduk'' iz Brezja prošle je godine 
proslavio 45. godina djelovanja. Uprava kluba na najbolji 
način je čestitala rođendan ''Hajduku'' pokretanjem nove 
ekipe mlađih pionira. Ekipu čini više od dvadeset djevojčica 
i dječaka, treniraju zajedno više od godinu dana, a krajem 
kolovoza prošle godine započeli su svoju prvu prvenstvenu 
sezonu. Dresovi i oprema pribavljeni su suradnjom 
roditelja i kluba. Treneri su Denis Marčec i Mario Buhanec. 
Većina ekipe je na donjoj dobnoj granici i za sada se od njih 
očekuje puno rada. Ako mladi nogometaši budu dovoljno 
strpljivi i uporni u treninzima, kroz nekoliko sezona u Brezju 
će stasati jedna odlična generacija nogometašica i 
nogometaša.

Željko Kraljić

Jurjevo i naši 
mališani

U Malom Mihaljevcu su u 
dane Jurjeva organizirane 
i g r e  u  k o j i m a  s u  
sudjelovala sva naselja 
Općine Sveti Juraj na 
Bregu. Za selo Brezje 
nastupale su i djevojčice.

Novi život se rađa

''Međimurske novine'' u svakom svom broju pod 
naslovom rubrike ''Novi život se rađa'' objavljuju fotografije 
novorođenčadi i njihovih roditelja. Uz pristanak glavnog 
urednika g. Tomislava Novaka donosimo vam fotografije 
naših novih malih sumještana koje su 
na web stranici ''Međimurskih novina'' 
www.mnovine.hr . Naravno, ovo nisu 
sva djeca rođena tijekom proteklih 
godina, već ona koja su se slikala 
zajedno s roditeljima za Međimurske 
novine.
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Petaši u posjetu vodocrpilištu

Učenici petih razreda Osnovne škole Ivana Gorana 
Kovačića Sveti Juraj na Bregu 09. travnja posjetili su 
vodocrpilište i meteorološku postaju u Nedelišću. 
Saznali su kako voda dolazi do naših kućanstava i na 
koje se sve načine bilježe različiti meteorološki podaci. 
Među petašima bila su i djeca iz Brezja koja su 
zanimanjem pratila što i kako se sve radi na 
vodocrpilištu u Nedelišću.

GUSKA BIBA - NEOBIČNI KUĆNI 
LJUBIMAC

Pogledate li u dvorište kućnog broja 85, ugledat ćete 
neobičnog kućnog ljubimca koji tu gospodari. Već devet 
godina najdraži kućni ljubimac obitelji Novak je guska 
Biba. Ona je zbog svojih problema s hodom od malena 
dobila poseban status među ostalim životinjama u 
gospodarstvu. Kao što i pretpostavljate, nije to obična 
guska. Biba svakodnevno, poput ostalih kućnih 
ljubimaca, mačaka i pasa, odlazi u šetnju. Poželite li 
samo tako ući u dvorište, neugodno će vas iznenaditi 
graktanje Bibe te ispruženi vrat koji će vas potaknuti na 
oprez. No, Biba je i 
umiljata životinja 
pa će se vrlo rado 
p r i š u l j a t i  
ukućanima da je 
malo pomaze i 
poigraju se njome. 
Najviše ju brine da 
bude čista te svoju 
snježnu bijelu boju 
o d r ž a v a  
s v a k o d n e v n i m  
kupanjem u svojoj posudi. Biba je već starosjedilac u 
ulici pa je svi susjedi rado pozdrave, a najveća je 
atrakcija za mališane koji vrlo rado posjete ovog 
neobičnog kućnog ljubimca. Stoga, ako želite vidjeti 
gusku Bibu, samo navratite, Biba će vas dočekati sa: 
"Gra, gra".

Miljenko Novak

Ptica i ogledalo

Dana 30. ožujka ove godine Duško Nagrajsalović je 
zabilježio zanimljivu situaciju u kojoj je glavnu ulogu 
imala ptičica, a problem je bilo ogledalo na automobilu. 
Srećom što je imao uz sebe fotoaparat. Pogledajte na 
fotografijama što je snašlo ptičicu...

Ima li koga u autu ? Kako sam lijepa

Joj, da mogu uzeti ogledalo doma Poščukam to spodobo z druge strane

Letim, letim 
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Obavijest vjernicima župe Sveti Juraj na BreguDragi vjernici!
Zbog tragičnog urušavanja naše župne crkve Svetog Jurja, obavještavam Vas da će se Svete Mise održavati do daljnjega:
radnim danom u prostoru Župnog dvora u vjeronaučnoj dvorani; nedjeljom i blagdanom u Domu kulture u Pleškovcu u 7:30 i 10:30 sati.
Sveti Juraj na Bregu, 04. lipnja 2008.                                                                                                                             župnik Ivan Kozjak


